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§ 1 Mötets öppnande. 

Annika Tibell öppnar mötet och hälsar alla välkomna. Maria Belikova, ny MF-representant, 

hälsas särskilt välkommen. Maria Belikova presenterar sig kort.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Marie Arsenian-Henriksson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet den 12 december 2023 läggs till handlingarna. 

 

§ 5 Beslut om utlysning av kliniska forskartjänster 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. Inför 2024 års utlysningar föreslås utlysningstexterna 

uppdateras avseende kriteriet kompetens och genomförbarhet som delas i två kriterier kompetens 

respektive genomförbarhet. Vidare föreslås den så kallade klinisk forskartjänst för personer med 

medellång vårdutbildning byta namn till klinisk postdok inom vårdvetenskap.  

 

Forskningsrådet diskuterade under 2023 upprepade gånger utformningen av de kliniska 

forskartjänsterna. Bland annat diskuterades möjligheten att minska omfattningen av forskningstid 

i de kliniska forskartjänsterna för att möjliggöra fler tjänster alternativt för att inkludera fria 

medel i tjänsten. I dagens möte fokuseras diskussionen kring forskar-ST.  

 

Diskussion följer. Bland annat framförs att det skulle ha ett negativt signalvärde att minska 

forskningstiden för forskar-ST som är doktorander och därmed förväntas genomgå sin 

forskarutbildning på åtta år. Flera andra aspekter lyfts också så som frågan om att kunna förlora 

sin forskartjänst om tid inte tas ut och specialistlön för forskande ST-läkare. Avslutningsvis 

konstateras att forskar-ST bara är en av flera forskartjänster som forskningsrådet utlyser och att 

frågan behöver utredas ytterligare innan ett eventuellt beslut om en förändring av utlysningen 

forskar-ST och eventuellt även övriga forskartjänster kan tas.  

 

Forskningsrådet beslutar  

- att utlysa medel för stöd till forskar-ST (RS 2023-0868), klinisk postdok (RS 2023-

0869), kliniska forskare (RS 2023-0870), klinisk postdok inom vårdvetenskap (RS 2023 

0871) och högre kliniska forskare (RS 2023-0872), samt 

- att fastställa beredningsordning inklusive sammansättningen av respektive 

sakkunniggrupp. 

 

§ 6 Information om process för att tillsätta en arbetsgrupp för översyn av forskar-AT 

och forskar-ST och forskartjänster på doktorandnivå för andra professioner än läkare 

Erika Franzén informerar om att en arbetsgrupp till Kommittén för utbildning på forskarnivå 

(KFU) lämnade en rapport om sin utredning av konsekvenser av avveckling av 

allmäntjänstgöring (AT) för finansieringsprogrammet forskar-AT hösten 2022. Gruppen 

rekommenderade att forskar-AT ska finnas kvar så länge som så länge som möjligt (minst 

t.o.m. våren 2027) och att ett nytt finansieringsprogram inrättas där efter. Arbetsgruppen 

föreslog också att KFU och forskningsrådet överväger att inrätta en gemensam arbetsgrupp 

med uppdrag att ta fram ett konkret förslag på alternativ till både forskar-AT och forskar-ST. 
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Bakgrunden var att det är önskvärt att det nya programmet inte konkurrerar med forskar-ST, 

och att det i stället uppfattas som en ”karriärtrappa”.  

Vidare rekapitulerar Erika att forskningsrådet vid sammanträdet den 12 december 2023 

diskuterade möjlighet att tillsätta en arbetsgrupp med uppdrag att tillsammans med 

Kommittén för utbildning på forskarnivå se över både forskar-ST och forskar-AT inklusive 

möjligheten till forskartjänster på doktorandnivå för fler professioner än läkare. 

 

Diskussion följer. Forskningsrådet diskuterar bland annat omfattningen på det tänkta uppdraget 

till arbetsgruppen, huruvida det ska inkludera alla forskartjänster som forskningsrådet utlyser 

men också vilka svagheter som finns i nuvarande system och hur kan de skulle kunna adresseras. 

Vidare diskuteras om forskningsrådet bör tillsätta en egen arbetsgrupp eller en arbetsgrupp som 

är gemensam med KFU.  

 

Forskningsrådet beslutar  

- att tillsätta en liten arbetsgrupp som får i uppdrag att definiera omfattningen av och 

formulera uppdraget till en kommande arbetsgrupp.  

 
§ 7 Information från KI och Region Stockholm 

Annika Tibell informerar om att KI och Karolinska Universitetssjukhuset nu etablerar ett nytt 

gemensamt centrum för avancerade cell-, gen-, och vävnadsterapier. Vidare pågår arbetet för 

att fortsätta det nationella arbete inom området som tidigare gjorts inom ramen för Centre for 

Advanced Medical Products (CAMP). CAMP finansierades av Vinnova och under 2018-

2023. 

 

Marie Arsenian-Henriksson informerar om att tre nya dekaner, som tillträder sina uppdrag i 

januari 2024, utsetts. De nya dekanerna är Sten Linnarsson för KI Solna, Carl Johan Sundberg 

för KI Nord och Matti Sällberg för KI Syd. Vidare kommer KI:s styrelse att få en ny 

ordförande då Göran Stiernstedt har fått ett nytt uppdrag som ordförande för Karolinska 

universitetssjukhuset vilket är två ej förenliga uppdrag. 

 

 

 

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 

 

 

 

Protokollet justeras 

 

 

Annika Tibell   Marie Arsenian-Henriksson
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§ 7 Information om slutrapport av uppdraget att ta fram ett förslag till handlingsplan för 

att säkerställa vårdgivares medverkan i klinisk utbildning och klinisk forskning oavsett 

driftsform 

Clara Hellner informerar i ärendet. Ledningsgruppen beslutade den 12 mars 2021 att uppdra 

till dåvarande prorektor Anders Gustafsson och forsknings- och innovationsdirektör Clara 

Hellner att ta fram ett förslag till handlingsplan för att säkerställa vårdgivares möjligheter att 

medverka i klinisk utbildning och klinisk forskning oavsett driftsform. Uppdraget 

slutrapporterades till ledningsgruppen i december 2023. Rapporten redogör dels för arbetet 

som genomförts, dels föreslås prioriterade områden för en handlingsplan.  

 

Följande tre mål pekas ut för handlingsplanen 

1. Beställning av vård sker med beaktande av den kliniska forskningens och kliniska 

utbildningens behov 

2. Uppföljningen av vård inkluderar uppföljning av förutsättningarna för klinisk forskning 

och klinisk utbildning 

3. Fortsatt utveckling av ekosystemet för klinisk forskning och klinisk utbildning i hela 

hälso- och sjukvården 

 

Diskussion följer. Bland annat informerar Clara om att ett så kallat terapinätverk startat som 

en del av implementeringen av handlingsplanen för att öka antalet kliniska prövningar. Johan 

Franck informerar om att ett liknande initiativ startats inom SLSO riktat mot primärvården.  

 

§ 8 Information om utlysning av core facilitetsmedel 2024 

Karin Dahlman-Wright informerar om den kommande utlysningen av core facilitetsmedel. 

Utlysningen finansieras gemensamt av KI och Region Stockholm, via infrastrukturnämnden 

och forskningsrådet. Bedömningsprocessen har ändrats något sedan föregående utlysning och 

infrastrukturnämnden kommer ha en mer aktiv roll i bedömning, prioritering och tilldelat 

belopp. En vetenskaplig grupp och en expertgrupp kommer att bedöma ansökningarna i ett 

första steg innan infrastrukturnämnden gör en sammantagen bedömning och utformar ett 

förslag till fördelning.  

 

Diskussion följer. Bland annat diskuteras Region Stockholms och forskningsrådets KI-

ledamöters respektive inflytande över utlysningen. 

 

§ 9 Beslut om regionrepresentanter som ledamöter i bedömarpanel för utlysning av core 

facilitetsmedel 2024 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. En vetenskaplig grupp bestående av tre 

regionrepresentanter och sex KI-representanter kommer att medverka i bedömningen av 

ansökningarna i core facilitetsutlysningen. Gruppen kommer att bedöma områdena strategisk 

vikt för forskning inom KI/Region Stockholm och service i den teknologiska och 

metodologiska framkanten. 

 

Forskningsrådets regionledamöter beslutar  

- att utse Magnus Nordenskjöld, Elham Hedayati och Carl Sellgren till representanter 

för Region Stockholm i den vetenskapliga grupp som ska bedöma ansökningarna i 

core facilitetsutlysningen, och 

- att förklara paragrafen omedelbart justerad.  
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§ 10 Beslut om komplettering av ledamöter till prioriteringsgrupperna för ALF Medicin 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. Vid sammanträdet den 11 november 2023 beslutade 

Forskningsrådet om förslag till sammansättning av sakkunniggrupperna för utlysningarna av 

ALF Medicin. Vid tillfället återstod att identifiera, tillfråga och utse sex ledamöter till 

prioriteringsgrupperna. Ledningsgruppen beslutade den 5 december 2023 att delegera till 

forskningsrådet att utse ledamöter till de föreliggande vakanserna. 

 

Forskningsrådet beslutar  

- att utse följande ledamöter till följande prioriteringsgrupper,  

o PG 2a: Docent Anders Hånell, Uppsala 

o PG 3: Docent Kristina Nyström, Göteborg 

o PG 4: Docent Åse Jonsson, Göteborg 

o PG 6: Professor Pernilla Lundberg, Umeå och docent Eva Klingberg, Göteborg 

o PG8: Docent Håkan Gustafsson, Linköping, och 

- att förklara paragrafen omedelbart justerad. 

 

§ 11 Information om förslag till aktivitetsplan för forskningsrådet 

Viktoria Svensson informerar i ärendet. För att strukturera, planera och följa upp 

forskningsrådets arbete föreslås att årligen utarbeta en aktivitetsplan, som följs upp under året. 

Aktivitetsplanen skulle ge översikt över pågående och planerade aktiviteter inom olika 

områden och mål kan formuleras för olika delområden och följas upp. Ett utkast på 

aktivitetsplan för forskningsrådets arbete under 2024 har tagits fram och presenteras.  

Forskningsrådet ställer sig positiva till att en aktivitetsplan utarbetas och ser att det skulle 

kunna underlätta planering och översikt för ledamöterna.  

 

§ 12 Information om uppföljning av forskningsrådets prioriterade åtgärder från 

internat och workshops 

Viktoria Svensson går igenom uppföljningspunkter inom områdena; karriärvägar och 

karriärstöd, tid för forskning, resursfördelningsmodellen, stödstrukturer och stärkt samverkan.  

Forskningsrådets enkät till FoUU-grupper om användning och fördelning av ALF/FoU-medel 

har nu testats av tre FoUU-grupper och kompletterats baserat på deras återkoppling. Enkäten 

kommer nu att skickas ut till alla FoUU-grupper. 

Den grupp bestående av Johan Franck, Erika Franzén och Maria Belikova som har i uppdrag 

att ta fram ett uppdrag för översyn av forskartjänster rapporterar kort. Deras preliminära 

förslag är att fokusera på forskar-AT och forskar-ST och att arbetet sker i samverkan med 

KFU. Gruppen har också diskuterat postdoc-nivån, men detta bör beakta förslag på postdoc-

program som utarbetas av den arbetsgrupp som leds av Magnus Nordenskjöld.  

Förslag på uppdragsbeskrivning presenteras på nästa möte i forskningsrådet. 

 

§ 13 Information om beslut om kriterier och process för USV från och med 2025 

Viktoria Svensson informerar om att ledningsgruppen KI-Region Stockholms den 5 december 

2023 beslutade om kriterier och process för USV från och med 2025.  

Diskussion följer. Bland annat lyfts ett önskemål om att konkretisera vad pedagogisk 

kompetens enligt KI:s direktiv innebär i förhållande till utbildningsansvarig person vid USV-
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enheten. Vidare konstateras att Stockholms USV-enheter i stort möter kriterierna med god 

marginal men att fortsatt arbete krävs inom vissa områden så som handledarkompetens.  

 

§ 14 Information från KI och Region Stockholm  

Från Region Stockholm informerar Annika Tibell om att Björn Zoëga, sjukhusdirektör för 

Karolinska Universitetssjukhuset, har beslutat att lämna sin tjänst. Patrik Rossi, biträdande 

sjukhusdirektör och chef för Tema Cancer, blir tillförordnad sjukhusdirektör från och med 

den 4 mars under rekryteringen av ny sjukhusdirektör.  

Från Karolinska Institutet informerar Marie Arsenian-Henriksson om att det under julhelgen 

inträffade ett fryshaveri i Neo-byggnaden på KI:s campus Flemingsberg. Den automatiska 

påfyllningen till kryotankarna av flytande kväve avbröts av okänd anledning. Följden blev att 

temperaturen i 16 av 19 kryofrysar steg och stora mängder biologiskt forskningsmaterial har 

förstörts. Nu pågår en utredning med interna och externa experter som ska ta reda på hur detta 

haveri har kunnat ske. 

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 

 

 

 

Protokollet justeras 

 

 

Annika Tibell   Marie Arsenian-Henriksson
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§ 1 Mötets öppnande. 
Marie Arsenian-Henriksson öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  
 
§ 2 Beslut om justeringsperson  
Annika Tibell utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
§ 3 Godkännande av föredragningslistan  
Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 
 
§ 4 Anmälan av föregående protokoll 
Protokollet från sammanträdet den 8 februari 2024 läggs till handlingarna. 
 
§ 5 Information och diskussion om förslag på postdoc-program 
Magnus Nordenskjöld och Jeanette Westman presenterar förslag på postdoc-program som tagits 
fram av en arbetsgrupp där också Elisabet Rydwik (Karolinska universitetssjukhuset), Susanne 
Karlfeldt (SLSO), Hassan Abolhassani (KI junior faculty) och Camilla Svensson (KI) har ingått. 
Uppdraget var att utveckla förslag på ett regionalt postdoc-program med syfte att fånga upp 
nydisputerade kliniska forskare och stimulera till fortsatt forskning, som en brygga till 
docentprogrammet; föreslå målgrupp, omfattning och övergripande innehåll i programmet, 
samt beskriva hur programmet kan organiseras och resursbehov för genomförandet.  
 
Arbetsgruppens förslag omfattar 1) ett postdoc-program riktad till nydisputerade som ersätter 
större delen av det befintliga docentprogrammet; 2) ett bantat docentprogram inriktad på 
förberedelse för docenturansökan; 3) tre övriga förslag riktade till postdoktorala forskare: i) 
repatrieringsmedel efter postdoc utomlands (500 tkr x 2); ii) rekryteringsmedel för 
postdoktorala kliniska forskare från andra lärosäten (2 mkr på 3 år); iii) riktade postdoc-
tjänster till forskningsområden med särskilda behov. 
Målgrupp för postdoc-programmet föreslås vara nydisputerade kliniska forskare och unga 
forskare som vill söka sig till klinisk forskning; 50 platser; ej krav på anställning i vården. 
Programmet föreslås omfatta 6 dagar och inkludera föreläsningar, nätverkande, mentoring och 
övningar. Det befintliga docentprogrammet föreslås bantas till 2 dagar och 30 platser. De två 
programmen kan ha samma kursgivare och lärare. Budget för postdoc-programmet är 350 tkr, 
exkl. kostnad för inledande internat (internatet föreslås finansieras av deltagarnas kliniska 
verksamhet eller institution) och budget för bantat docent-program är 150 tkr.  
 
Diskussion följer. Forskningsrådet ställer sig övergripande positivt till förslag på postdoc-
program. Synpunkter på målgrupp (hur nydisputerade definieras; urval bör inte vara bundet till 
en forskare per USV-enhet) och förslag på kompletterande innehåll i postdoc-programmet 
(samverkansorganisationen, etik, datahantering) framförs. Vidare framförs möjligheten att 
forskningsrådet finansierar även postdoc-programmets internat samt att ersättning till lärarna bör 
utgå för nedlagd tid istället för i form av forskningsmånad. Det föreslås också att repatrierings- 
och rekryteringsmedel kombineras. Forskningsrådet är tveksam till förslaget på riktade postdoc-
tjänster till forskningsämnen med särskilda behov.  
 
Forskningsrådet tackar för presentationen och ber att få en uppdaterat förslag/rapport från 
arbetsgruppen.  
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§ 6 Information och diskussion om förslag på uppdrag för arbetsgrupp forskartjänster 
Erika Franzén, Johan Franck, Maria Belikova informerar om utkast på uppdragsbeskrivning 
för en arbetsgrupp för alternativ till forskar-AT och forskar-ST. Gruppen lyfter också att ett 
annat uppdrag kan behövas för att se över postdoc-nivån, som en eventuell fortsättning på  
uppdrag att föreslå ett postdoc-program (se f.g. ärende).  
Uppdraget föreslås omfatta att  

• se över syfte med respektive satsning och hur de kan utformas som en karriärtrappa 
(för läkare) 

• bearbeta förslag från den tidigare arbetsgruppen för alternativ till forskar-AT och ta 
fram plan för implementering med avseende på målgrupp, bedömningskriterier, 
dimensionering, tidsplan och integrering av forskning med klinisk verksamhet 

• göra en översyn av forskar-ST med avseende på målgrupp och dimensionering 
• föreslå finansiering för satsningarna och dess konsekvenser 
• beskriva konsekvenser av föreslagna förändringar 

 
Uppdraget behöver genomföras i samarbete med kommittén för utbildning på forskarnivå 
(KFU). Förslag på uppdragsbeskrivning planeras att beredas i KFU under april och därefter 
tas upp igen i forskningsrådet.  
 
Diskussion följer, bl.a. om förslaget från den tidigare arbetsgruppen på en breddad målgrupp 
för alternativ till forskar-AT till alla legitimationsyrken. Det föreslås ingå i det nya uppdraget 
att utreda detta och om en breddning förordas kan också alternativ till en gemensam utlysning 
övervägas. Konsekvenser/förutsättningar för en eventuell breddning av målgruppen, såsom 
bland annat utökade resurser, behöver också beaktas. KI föreslår att också kommittén för 
forskning informeras om uppdraget. 
 
 
§ 7 Beslut om ny indelning av USV-enheter på Danderyds sjukhus 
Tomas Jernberg informerar i ärendet. FoUU-kommittén vid Danderyds sjukhus har inkommit 
till forskningsrådet och utbildningsrådet med förslag om en justerad indelning av USV-
enheterna vid sjukhuset. Förslaget innebär att USV-enheten Intermedicin/Infektion och USV-
enheten Medicinsk specialistvård går samman till USV-enheten Medicinska specialiteter. 
Förslaget följer på en omorganisation av verksamhetsområden på sjukhuset samt principen att 
varje USV-enhet utgör ett verksamhetsområde. FoUU-kommittén Danderyds sjukhus 
bedömer att den nya USV-enheten Medicinska specialiteter uppfyller befintliga kriterier för 
att utgöra USV-enhet. 
 
Forskningsrådet beslutar 
att föreslå ledningsgruppen KI-Region Stockholm att fastställa den ändrade indelningen av 
befintliga USV-enheter i enlighet med förslag från FoUU-kommittén Danderyds sjukhus. 
att föreslå ledningsgruppen KI-Region Stockholm att den ändrade indelningen gäller från och 
med den 1 maj 2024. 
Beslutet gäller under förutsättning att utbildningsrådet fattar likalydande beslut. 
 
§ 8 Information och diskussion om uppföljning av strategisk satsning för ökad 
samverkan, DS, SÖS och SLSO 
a) Information om uppföljning av satsningen från DS 
b) Diskussion om hur effekter av satsningen kan mätas; DS, SöS, SLSO 
Tomas Jernberg informerar om att de strategiska medlen till Danderyds sjukhus framför allt har 
använts till att bygga upp Kliniskt forskningscentrum (KFC), som invigdes 2023. KFC erbjuder 
centralt stöd för sjukhusets forskare, i form av labb, support, statistiker och innovationslabb för 
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implementering av AI. Verksamheten har utvecklats positivt. Tomas presenterar vidare exempel 
på forskningsprojekt som genomförs i samarbete mellan Danderyds sjukhus och primärvården, 
ett inom njurmedicin, ett inom hypertoni. Såväl FoUU-kommittén DS som KI DS 
medfinansierar satsningen och målsättningen är en successivt ökad finansiering genom 
användaravgifter på sikt. 
 
Tomas Jernberg presenterar möjliga mätbara effekter av satsningen i nuläget: nybildad 
infrastruktur och processmått såsom kvalitetshöjande åtgärder och progress av nystartade 
forskningsprojekt. Det är däremot för tidigt att mäta resultatet genom vetenskaplig output. 
Johan Franck summerar satsningen vid SLSO som rapporterades på forskningsrådets 
sammanträde i februari.  
 
Diskussion följer. Forskningsrådet behöver fortsätta diskussionen om hur satsningen kan 
utvärderas. Rådet behöver också ta ställning till hur länge satsningen ska fortgå, taget i beaktning 
bland annat forskningsrådets satsning på forskning i primärvården (forskningsrådets tidigare 
inriktningsbeslut gällande samverkansatsningen sträcker sig t.o.m. 2025). 
 
§ 9 Information om budgetprocessen ALF/FoUU-medel 2025 
Kristin Blidberg informerar i ärendet. Årshjulet för ALF/FoUU-budgeten presenteras: 
ledningsgruppen beslutar om budgetramar för ledningsgruppens strategiska satsningar och för 
utbildningsrådets respektive forskningsrådets budgetar i juni, utbildningsrådet och 
forskningsrådet inkommer med förslag på budget i augusti och ledningsgruppen beslutar om 
budgeten i september.  
Processen för ledningsgruppens strategiska satsningar utvecklas inför 2025. Dessa satsningar 
delas in i långsiktiga åtaganden och särskilda årliga satsningar. Ledningsgruppen har också 
gett utbildningsrådet och forskningsrådet i uppdrag att senast den 30 juni lämna förslag på 
ledningsgruppens särskilda årliga satsningar för 2025.  
Avslutningsvis presenteras planerade särskilda satsningar inom ramen för forskningsrådets 
budget för 2025 enligt tidigare beslut/diskussioner i rådet: forskarskolan i hälsovetenskap, 
strategisk satsning samverkan, CLINICUM, forskning i primärvården och fler platser i de 
kliniska forskarskolorna.  
 
§ 10 Information och diskussion om möjlig utökning av antal platser i kliniska 
forskarskolor (Epidemiologi, Psykologi) inför 2025 
Erika Franzén informerar i ärendet, om en möjlig utökning udda år med totalt 16 platser (8+8) 
i forskarskolorna i Epidemiologi och Psykologi från 2025. Rådet började diskutera denna 
utökning hösten 2022 och ställde sig då positiv till forskarskolorna. De kliniska 
forskarskolorna omfattar fyra kursblock om fyra veckor under två år. Forskarskolorna 
värderas högt av doktorander och forskarskolorna i epidemiologi och psykiatri har ett högt 
söktryck. Forskningsrådet finansierar löneersättning till doktorandernas klinik under 
kursperioderna medan kommittén för utbildning på forskarnivå (KFU) finansierar 
administration och kurser. KFU har den 7 mars 2024 fattat ett inriktningsbeslut om att 
inkludera ökade kostnader i kommitténs budget för 2025 för den föreslagna utökningen. 
Utökningen möjliggörs genom att forskarskolan i psykologi, som tidigare samarbetat med 
forskarskolan i epidemiologi om vissa kurser, planerar att erbjuda hela kursutbudet i egen 
regi. Förslaget innebär att forskarskolan i epidemiologi ökar antal platser från 28 till 38 udda 
år, och minskar från 40 till 38 platser jämna år, och att forskarskolan i psykologi ökar från 12 
till 20 platser udda år. Föreslagen utökning udda år innebär en viss utjämning mellan jämna 
och udda år samt att andelen kliniska doktorander som kan erbjudas plats i forskarskolorna 
ökar till ungefär 50 procent. Förslaget innebär en beräknad kostnad för forskningsrådet för 
2025 på 2 059 mkr (+18 platser 2025 och löneersättning enligt 2024 års nivå). 
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Diskussion följer. Forskningsrådet ställer sig generellt positiv till förslagen utökning. I 
diskussionen lyfts att yngre kliniska doktorander och personer som är kliniskt verksamma 
borde prioriteras för forskarskolorna. Möjlighet att följa upp forskarskolornas betydelse för 
den fortsatta forskningskarriären föreslås, genom att jämföra utfall för personer som deltagit 
respektive inte deltagit i forskarskolorna.  
  
§ 11 Information om Karolinska universitetssjukhusets handbok kliniska studier 
Annika Tibell och Marie Arsenian-Henriksson informerar i ärendet. Karolinska 
universitetssjukhusets (K) handbok för kliniska forskare lanserades i början av 2023 och 
tillgängliggörs via K:s intranät och via en app. Handboken presenterades för forskningsrådet i 
juni 2023. Från början var ambitionen att handboken skulle bli ett gemensamt förvaltat 
dokument tillsammans med KI. Karolinska universitetssjukhuset har nu, i samråd med KI, 
beslutat att handboken ägs och förvaltas av K. När handboken uppdateras kommer KI 
(Research Support Office) att involveras. 
 
§ 12 Information från KI och Region Stockholm  
Från Karolinska Institutet informerar Marie Arsenian-Henriksson om att KI:s interna 
utredning efter fryshaveriet blir klar i slutet av mars och då överlämnas till en extern 
granskningsgrupp. Vidare om att en person utvecklat tuberkulos efter en incident vid ett KI-
labb, samt om att fyra forskare vid KI fällts för oredlighet i forskning av NPOF (nämnden för 
prövning av oredlighet i forskning). Kommittén för forskning arbetar med årlig utlysning av 
biträdande lektorat och konsolideringsbidrag. Marie Arsenian-Henriksson informerar vidare 
om KI:s myndighetskapital och att KI:s ledning och kommittéer arbetar med förslag på 
strategiska satsningar för att använda medlen.  
 
Från Region Stockholm informerar Annika Tibell om att rekryteringsprocesserna för ny 
FoUU-direktör på Karolinska universitetssjukhuset och ny FoI-direktör vid Region 
Stockholm är i slutfasen, samt att Björn Zoëga nu har lämnat tjänsten som sjukhusdirektör vid 
Karolinska universitetssjukhuset.  
Annika Tibell lyfter också behov av stödinsatser (HR, juridiskt stöd) i samband med 
anklagelser om forskningsfusk. 
 
§ 13 Övriga frågor 
Inga övriga frågor anmälda. 
 
§ 14 Anmälningsärenden 
Protokoll utbildningsrådet 15 februari 2024 läggs till handlingarna. 
 
 
 
Vid protokollet  
Viktoria Svensson 
 
Protokollet justeras 
 
 
Annika Tibell   Marie Arsenian-Henriksson 
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Närvarande:  

Ledamöter 

 

 

 

 
 

Marie Arsenian-Henriksson, ordförande, KI  

Annika Tibell, ordförande, Region Stockholm 

Catarina Almqvist Malmros, KI 

Erika Franzén, KI 

Johan Askling, KI 

Johan Franck, Region Stockholm (ej §6-7) 

Johannes Blom, Region Stockholm 

Tomas Jernberg, KI, tom §10 

Li Felländer-Tsai, Region Stockholm 

Maria Belikova, MF-representant 

Yvonne Wengström, Region Stockholm 

 

 

Handläggare 

 

 

 

 

Viktoria Svensson, KI 

Kristin Blidberg, Region Stockholm 
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§ 1 Mötets öppnande. 

Annika Tibell öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Marie Arsenian-Henriksson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet den 14 mars 2024 läggs till handlingarna. 

 

§ 5 Information om reviderat förslag till post-doc program 

Jeanette Westman informerar om de revideringar som arbetsgruppen gjort i förslaget till post-doc 

program efter inspel från forskningsrådet vid sammanträdet den 14 mars 2024. Arbetsgruppens 

initiala förslag omfattar ett post-doc program som löper över en termin och som föreslås ersätta 

huvuddelen av det nuvarande docentprogrammet. I det reviderade förslaget är konceptet det 

samma men forskningsrådets synpunkter har beaktats. Bland annat har föreläsningar och 

seminarier om KI:s och Region Stockholms samverkansorganisation, Clinicum och Centrum för 

hälsodata lagts till. Vidare föreslår arbetsgruppen att deltagarnas kostnader för det föreslagna 

internatet ska täckas av forskningsrådet och inte som initialt föreslogs av deltagarnas hemklinik.   

 

Forskningsrådet tackar för presentationen och arbetsgruppens arbete. 

 

§ 6 Diskussion om samlade äskanden till forskningsrådet budget 2025 

Kristin Blidberg informerar om de planerade och föreslagna satsningarna i forskningsrådets 

budget 2025. Forskningsrådet har flera satsningar där tidigare inriktningsbeslut inkluderat 2025 

års budget, de inkluderar till exempel medel till Clinicums centrala organisation (2,4 mkr), 

satsningen på ökad samverkan där medlen riktats till FoUU-kommittéerna vid Danderyds 

sjukhus, Södersjukhuset och SLSO (7,5 mkr) samt satsningen på forskning i primärvården (5,3 

mkr). Vidare diskuterade forskningsrådet den 14 mars 2024 möjligheten att utöka antalet platser i 

de kliniska forskarskolorna. Sammantaget är de föreslagna satsningarna och uppräkningarna 

tillsammans med andra åtaganden större är forskningsrådets preliminära budget för 2025. 

 

Diskussion följer, bland annat föreslås att satsningen på ökad samverkan kan minskas för att på 

sikt avslutas. Det framhålls att forskningsrådet har uttalat att satsningen ska inkludera 2025 och 

att satsningen så här långt genererat goda resultat men att det på sikt kan bli aktuellt att avveckla 

stödet. Vidare diskuteras finansieringen av Clinicums centrala organisation och stödet till 

noderna, det konstateras att finansieringen dock medför en möjlighet till styrning och inflytande.  

 
§ 7 Diskussion om möjliga förslag till ledningsgruppen KI-Region Stockholm angående 

särskilda satsningar. Beslut att delegera till forskningsrådets ordförande att lämna 

förslag till ledningsgruppen KI-Region Stockholm 

Viktoria Svensson informerar i ärendet. Processen för ledningsgruppens strategiska satsningar 

utvecklas inför 2025 och satsningarna delas in i långsiktiga åtaganden och särskilda årliga 

satsningar. Ledningsgruppen har gett utbildningsrådet och forskningsrådet i uppdrag att senast 

den 30 juni lämna förslag på ledningsgruppens särskilda årliga satsningar för 2025. 
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Diskussion följer. Forskningsrådet diskuterar omfattningen av forskningsrådets budget (720 

mkr) kontra ledningsgruppens särskilda satsningar (147 mkr) och skiljelinjen mellan de olika 

potterna och de särskilda satsningarna inom ramen för respektive budget. Forskningsrådet 

diskuterar också att det kan finnas fördelar med att samla finansieringen av en och samma 

infrastruktur (till exempel Clinicum) i en budget. Avslutningsvis konstateras att frågan 

behöver diskuteras ytterligare innan beslut och det beslutas att boka in ett extra sammanträde.  

 

§ 8 Diskussion om att avsluta forskartjänster där innehavaren inte tagit ut forskningstid 

i tillräcklig omfattning  

Kristin Blidberg rekapitulerar tidigare diskussioner i forskningsrådet om det höga söktrycket 

till de olika kliniska forskartjänsterna och att rådet ser forskartjänsterna som ett mycket viktigt 

verktyg för att värna uttag av forskningstid. Forskartjänsterna tilldelas för två plus två år, efter 

cirka 20 månader görs en utvärdering av sakkunniggruppen inför en eventuell förlängning. 

Det föreslås att utvärderingen vid halvtid ska inkludera uttag av forskningstid som ett 

bedömningskriterium. 

 

Diskussion följer.  

 

Forskningsrådet beslutar  

- att införa att innehavarna av kliniska forskartjänster (forskar-ST, klinisk postdok, 

klinisk postdok inom vårdvetenskap, kliniska forskare, högre kliniska forskare) 

rapporterar uttag av forskningstid i samband med redovisningen vid halvtid. I de fall 

innehavaren av tjänsten använt mindre än 80 procent av de tilldelade medlen till 

forskningstid ska tjänsten inte förlängas. Redovisningen av forskningstid införs för de 

tjänster som tillträds 2024 och där efter.  

 

§ 9 Information uppföljningen av utvärderingen av universitetssjukvården 

Viktoria Svensson informerar i ärendet. ALF nationella styrgrupp har tagit fram en mall för 

uppföljning av de USV-enheter som vid Socialstyrelsens utvärdering av 

universitetssjukvården 2022 inte uppfyllde samtliga miniminivåer. I ALF-region Stockholm 

kommer ALF task force att hålla ihop arbetet med rapportering till ALF nationell styrgrupp. 

Respektive FoUU-kommitté ansvarar för att USV-enheterna inom deras respektive område 

rapporterar vidtagna åtgärder och i de fall miniminivåer inte uppfylls handlingsplaner. ALF-

region Stockholm ska lämna sitt samlade svar till ALF nationell styrgrupp senast den 31 

augusti 2024.  

 

§ 10 Information om utfall av enkät till FoUU-grupperna 

Viktoria Svensson informerar om det preliminära utfallet av den enkät avseende 

användningen av FoUU-medel som forskningsrådet skickat ut till FoUU-grupperna. Syftet 

med enkäten var samla in information om vilka principer som respektive FoUU-grupp 

använder för att fördela ALF/FoU-medel för klinisk forskning, för att spridas och kunna 

användas som information och inspiration till alla FoUU-grupper. Totalt har 88 procent (73) 

av FoUU-grupperna besvarat enkäten.  

 

§ 11 Information om arbete för att säkra uttag av forskningstid på Karolinska 

Universitetssjukhuset  

Annika Tibell informerar om att Karolinska universitetssjukhusets ledningsgrupp i mars 2024 

beslutade om principer och åtgärder för att säkra uttag av forskningstid. Beslutet innebär 

bland annat att finansierad FoU-tid måste ingå i den årsvisa dimensionering av verksamhetens 

bemanning och att all finansierad FoU-tid som söks av medarbetare, minst 6 månader i 
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förväg, ska planeras in. Vidare planeras utbildningsinsatser inom området riktade mot 

controllers och HR-stöd och utveckling av stödsystemen.  

 

Forskningsrådet ser mycket positivt på de beslutade principerna och föreslår att det sprids till 

hela regionen. 

 

§ 12 Information om synpunkter kring uppdrag rörande forskar-AT och forskar-ST 

från Kommittén för utbildning på forskarnivå 

Erika Franzén rapporterar från Kommittén för utbildning på forskarnivå:s sammanträde och 

deras synpunkter kring uppdrag rörande forskar-AT och forskar-ST. Sammanfattningsvis är 

kommittén positiv till en gemensam arbetsgrupp även om de ser att arbetet hade kunnat 

påbörjas senare då forskar-AT bedöms kunna finnas kvar till och med våren 2027. Kommittén 

anser också att arbetsgruppen bör ta fram ett övergripande förslag där detaljerna för respektive 

utlysning kan justeras av respektive råd.  

Avslutningsvis framför Erika att ett eventuellt uppdrag att ta fram utlysningar för de 

satsningar som post-doc arbetsgruppen föreslagit (till exempel repatrieringsbidrag) inte bör 

tilldelas denna arbetsgrupp. Forskningsrådet stödjer detta förslag.  

 

§ 13 Information från KI och Region Stockholm  

Från Region Stockholm informerar Annika Tibell om att kommunal varslat om strejk för 

undersköterskor och steriltekniker vid S:t Göran och Danderyds sjukhus. En eventuell strejk 

skulle ha stor påverkan på möjligheten att genomföra operationer. Annika informerar också 

om ett medialt uppmärksammat personalärende vid Karolinska Universitetssjukhuset. 

Från Karolinska Institutet informerar Marie Arsenian-Henriksson om att rapporten om 

fryshaveriet i Neo-byggnaden på KI:s campus Flemingsberg nu publicerats. Vidare har KI-

klin föreslagit att regeln om att 51 procent av projektmedlen inom ALF Medicin ska användas 

till löner för personer som är anställda inom hälso-och sjukvården ändras, procentsatsen bör 

antingen sänkas eller helt tas bort. 

 

§ 14 Övriga frågor  

Johan Franck anmäler en övrig fråga rörande användningen av medel från den strategiska 

satsningen för ökad samverkan. FoUU-kommittén vid SLSO planerar att genomföra en rad 

aktiviteter för att identifiera forskningsområden för samverkan med syfte att få till stånd fler 

forskningsprojekt över organisationsgränserna. Forskningsrådet stödjer planerad 

användningen av medlen. 

 

§ 15 Anmälningsärenden  

Anmälningsärendena läggs till handlingarna.  

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 

 

 

Protokollet justeras 
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Annika Tibell   Marie Arsenian-Henriksson 
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Närvarande:  
Ledamöter 
 
 
 
 
 

Marie Arsenian-Henriksson, ordförande, KI  

Olof Akre, ordförande, Region Stockholm 

Catarina Almqvist Malmros, KI 

Erika Franzén, KI 

Johan Askling, KI 

Johan Franck, Region Stockholm 

Johannes Blom, Region Stockholm 

Tomas Jernberg, KI 

Yvonne Wengström, Region Stockholm 

 
 

Handläggare 
 

 

Förhinder:    
 
Ledamöter 

 

     

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Viktoria Svensson, KI 

Kristin Blidberg, Region Stockholm 

 

 
 

Li Felländer-Tsai, Region Stockholm 

Mattie Salim, ST-representant 

Maria Belikova, MF-representant 
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§ 1 Mötets öppnande. 
Marie Arsenian-Henriksson öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  
Olof Akre hälsas särskilt välkommen som ny ordförande för Region Stockholm och 
presenterar sig.  
 
§ 2 Beslut om justeringsperson  
Olof Akre utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
§ 3 Godkännande av föredragningslistan  
Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 
 
§ 4 Anmälan av föregående protokoll 
Protokollet från sammanträdet den 16 april 2024 saknar uppgift om en deltagande ledamot, 
Mattie Salim. Med denna komplettering läggs protokollet till handlingarna. 
 
§ 5 Diskussion och beslut om möjliga förslag till ledningsgruppen KI-Region Stockholm 
angående särskilda satsningar 
Marie Arsenian-Henriksson föredrar ärendet om uppdraget från ledningsgruppen KI-Region 
Stockholm till forskningsrådet (och utbildningsrådet) att senast den 17 maj lämna förslag på 
ledningsgruppens särskilda årliga satsningar för 2025. Även utskickade underlag presenteras: 
ledningsgruppens särskilda satsningar för 2024, uppdelat i långsiktiga åtaganden och övriga 
satsningar, planeringsförutsättningar för forskningsrådets egna strategiska satsningar för 2025 
samt forskningsrådets initiativ efter internat och workshoppar 2023.  
 
Diskussion följer. Forskningsrådet ser behov av en ökad tydlighet och transparens i 
beredningen och uppföljningen av de satsningar som görs. Forskningsrådet enas därför om att 
inte lämna konkreta förslag på möjliga områden för ledningsgruppens särskilda satsningar för 
2025. Specifikt föreslår forskningsrådet följande till ledningsgruppen: 
 
• ett tydligare formulerat arbetssätt för hur såväl långsiktiga åtaganden respektive årliga 

satsningar bereds och följs upp.  
• att principer för vad som hanteras inom forskningsrådets budgetram respektive inom 

ledningsgruppens satsningar tydliggörs. 
• att den stora satsningen på CIMED genomlyses till form och innehåll.  
• att processen för äskanden om särskilda/strategiska satsningar formaliseras och görs mer 

transparent.  
• att både långsiktiga och kortsiktiga satsningar följs upp och utvärderas. Forskningsrådet 

erbjuder sig att utföra sådana utvärderingar på ledningsgruppens uppdrag. 
• att ledningsgruppens befintliga satsningar på Centrum för hälsodata och Clinicum bör 

vara långsiktiga. 
• att forskningsrådets budgetposter för långsiktigt verksamhetsstöd, dvs. för kliniska 

forskartjänster och kliniska forskarskolor, bör räknas upp årligen med PLO. En 
uppräkning av dessa satsningar kan antingen finansieras genom en ökad budgetram till 
forskningsrådet eller genom att forskningsrådet drar ner på annan budgetpost, t.ex. 
verksamhetsfördelade medel.  
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• att dialogen mellan ledningsgruppen och forskningsrådet i det strategiska arbetet kring 
både kort- och långsiktiga satsningar stärks.  

§ 6 Information om forskningsrådets mötestider till hösten 
Viktoria Svensson informerar om forskningsrådets tider och mötesform för sammanträden 
och internat under hösten, enligt nedan. Ordföranden har föreslagit tre sammanträden under 
hösten istället för fyra som tidigare år, och att två sammanträden genomförs som fysiska 
möten. 
 
Forskningsrådets sammanträden hösten 2024: 

- Torsdag 5 september kl. 8-10 (fysiskt möte) 
- Måndag 14 oktober kl. 8-10 (zoom) 
- Måndag 2 december kl. 15-17 (fysiskt möte) 
- Internat 10-11 september, lunch-lunch 

 
Tidpunkten för internatet bekräftas efter att ledamöter har svarat på kallelsen. 
 
§ 7 Information från KI och Region Stockholm  
Från Karolinska Institutet informerar Marie Arsenian-Henriksson om att den interna 
utredningen för fryshaveriet är klar och har gått till extern utredningsgrupp och till IVO.  
Vidare att KI nyligen haft ledningsinternat, då bland annat ledningens prioriterade 
fokusområden samt ett förtydligat och förändrat uppdrag för dekanerna diskuterades. 
Dekanerna ingår nu i rektors ledningsgrupp tillsammans med prorektor och 
universitetsdirektör.  
 
Från Region Stockholm informerar Olof Akre om att sjukhusledningen på Karolinska 
universitetssjukhuset har fattat ett inriktningsbeslut om införande av specialistlön för 
forskande ST-läkare under förutsättning att vissa kriterier är uppfyllda. 
 
§ 8 Övriga frågor  
Inga övriga frågor anmälda. 
 
 
Vid protokollet  
Viktoria Svensson 
 
 
Protokollet justeras 
 
 
Marie Arsenian-Henriksson  Olof Akre 
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Närvarande:  

Ledamöter 

 

 

 

 
 

Marie Arsenian-Henriksson, ordförande, KI  

Olof Akre, ordförande, Region Stockholm 

Catarina Almqvist Malmros, KI 

Erika Franzén, KI 

Johan Askling, KI, §§8-16 

Johannes Blom, Region Stockholm, §§5-16 

Tomas Jernberg, KI 

Yvonne Wengström, Region Stockholm 

Li Felländer-Tsai, Region Stockholm 

Mattie Salim, ST-representant 

Maria Belikova, MF-representant 

 

 

Handläggare 

 

 

Förhinder:    
 

Ledamöter 

 

 Yvonne Wengström, Region Stockholm 

Johannes Blom, Region Stockholm 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Viktoria Svensson, KI 

Kristin Blidberg, Region Stockholm 

 

 
 

Johan Franck, Region Stockholm 
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§ 1 Mötets öppnande. 

Marie Arsenian-Henriksson öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Olof Akre utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet den 13 maj 2024 läggs till handlingarna. 

 

§ 5 Beslut om förslag till FoU-budget 2025 

Kristin Blidberg föredrar ärendet. Ledningsgruppen KI-Region Stockholm beslutade den 13 

juni 2024 att öka forskningsrådets preliminära budgetram för 2025 till 723,1 mkr (720,4 mkr 

för 2024) och att samla kostnader för den centrala Clinicum-organisationen i 

ledningsgruppens budgetram. Planeringsförutsättningar för forskningsrådets budget 

presenteras: föreslagna förändringar i budgeten för 2025 jämfört med 2024 inkluderar 

utlysning av fem tjänster för klinisk postdoc i vårdvetenskap, en utökning av antal platser i de 

kliniska forskarskolorna i epidemiologi och psykiatri, ett förändrat postdoc-/docentprogram 

samt att kostnad för Clinicum flyttas till ledningsgruppens budgetram. Förslag till 

forskningsrådets budget inkluderar inte någon uppräkning av forskartjänster och årlig 

uppräkning av de kliniska forskarskolorna och inte heller förändrad budget för ALF Medicin 

och NSV-utlysningarna. 

Kristin Blidberg informerar vidare om resursfördelningsmodellen, om preliminär fördelning 

av verksamhetsfördelade medel till FoUU-kommittéerna samt om förändringar i parametrarna 

bibliometri, externa medel och förenade tjänster som bidragit till utfallet. Bland annat får 

Karolinska universitetssjukhuset en minskning av verksamhetsfördelade medel medan SLSO 

och Södersjukhuset får en ökning 2025.  

 

Diskussion följer, bland annat framförs att forskningsrådet fått en relativt sett liten uppräkning 

av sin budgetram för 2025. Forskningsrådet diskuterar principer för uppräkning av 

forskartjänster och forskarskolor; såväl argument för som emot uppräkningar av dessa 

budgetposter framförs. En strategisk diskussion om principerna för uppräkning föreslås 

fortsätta under hösten.  
 

Forskningsrådet beslutar  

att godkänna förslag till forskningsrådets budget enligt tabellen nedan 

att överlämna förslaget om forskningsrådets budget till ledningsgruppen KI-Region 

Stockholm, samt  

att förklara beslutet medelbart justerat  
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  2024 2025 Diff 

Verksamhetsfördelade medel 451,0 451,0 0,0 

FoU-basersättning  150,7 150,7 0,0 

FoU-aktivitetsersättning  300,9 300,9 0,0 

Sökbara projektmedel 171,6 171,6 0,0 

ALF-projekt medicin inkl granskarorganisation 161,6 161,6 0,0 

NSV-projekt (nätverkssjukvård) 10,0 10,0 0,0 

Långsiktigt verksamhetsstöd 77,9 82,5 4,6 

 Kliniska forskartjänster inkl granskarorganisation* 60,3 62,8 +2,5 

 Kliniska forskarskolor** 16,2 18,3 +2,1 

 Forskarskola i hälsovetenskap (fr 2021) 1,4 1,4 0,0 

Strategiska satsningar 15,4 13,6 -1,9 

Docentprogram 0,2 0,8 +0,6 

Satsning för ökad samverkan (DS, SÖS, SLSO) 7,5 7,5 0,0 

Clinicum (KI) 2,4 0,0 -2,4 

Satsning primärvården, SLSO 5,3 5,3 0,0 

Kansli 3,0 3,0 0,0 

Bibliometrisystemet  1,5 1,5 0,0 

Totalt Forskningsrådet 720,4 723,2 +2,7 

 

 

§ 6 Beslut om omfördelning av medel avsatta för Clinicum 

Kristin Blidberg föredrar ärendet. Forskningsrådet avsatte 2,4 miljoner kronor till Clinicums 

centrala stöd för 2024. Clinicum har nu aviserat att de inte kommer att förbruka hela det 

tilldelade beloppet under 2024 och de önskar återbetala 1 miljon kronor. Det föreslås att 200 

tkr vardera fördelas till de aktiva Clinicum-noderna vid Danderyds sjukhus, Karolinska 

Universitetssjukhuset Huddinge och Solna, SLSO och Södersjukhuset.  

 

Forskningsrådet beslutar 

att omfördela 1 mkr av ALF/FoU-budgeten som för 2024 ursprungligen avsattes till den 

centrala Clinicum-organisationen till de fem aktiva Clinicum-noderna.  

 

 

§ 7 Beslut om tilldelning av utlysta medel till forskar-ST, klinisk postdok, klinisk 

forskare, högre klinisk forskare och klinisk postdok i vårdvetenskap 2025 

Kristin Blidberg föredrar ärendet. Jäviga i forskningsrådet anmäls för respektive utlysning. 

Kristin Blidberg presenterar sakkunniggruppernas förslag på tilldelning av tjänster samt 

uppgifter om söktryck och beviljandegrad för respektive utlysning enligt nedan.  

 

Forskar-ST 

Catarina Almqvist Malmgren anmäler jäv och deltar inte i beslutet om forskar-ST. 

Utlysningen omfattar sex tjänster och 28 sökande (20 kvinnor och 8 män). Sakkunniggruppen 

föreslår att fyra kvinnor och två män beviljas medel; beviljandegrad är 21 procent totalt (20 

procent för kvinnor och 25 procent för män).  
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Klinisk postdok 

Utlysningen omfattar 10 tjänster och 68 sökande (40 kvinnor och 28 män). Sakkunniggruppen 

föreslår att fyra kvinnor och sex män beviljas medel; beviljandegrad är 15 procent totalt (10 

procent för kvinnor och 21 procent för män). 

 

Klinisk postdok i vårdvetenskap 

Yvonne Wengström deltar inte i beslutet om klinisk postdok i vårdvetenskap. 

Utlysningen omfattar 5 tjänster och 20 sökande (18 kvinnor och 2 män). Sakkunniggruppen 

föreslår att fem kvinnor beviljas medel; beviljandegrad är 25 procent totalt (28 procent för 

kvinnor och 0 procent för män). 

 

Yvonne Wengström, som är ordförande i sakkunniggruppen, informerar kort om 

bedömningsarbetet och att gruppen överväger att lägga till en intervju i processen. 

 

Klinisk forskare 

Catarina Almqvist Malmgren anmäler jäv och deltar inte i beslutet om kliniska forskare. 

Utlysningen omfattar åtta tjänster och 43 sökande (23 kvinnor och 20 män). 

Sakkunniggruppen, som består av externa bedömare, föreslår att fyra kvinnor och fyra män 

beviljas medel; beviljandegrad är 19 procent totalt (17 procent för kvinnor och 20 procent för 

män).  

 

Högre klinisk forskare 

Marie Arsenian-Henriksson anmäler jäv och deltar inte i beslutet om högre kliniska forskare. 

Utlysningen omfattar sju tjänster och 44 sökande (25 kvinnor och 19 män). 

Sakkunniggruppen, som består av externa bedömare, föreslår att fyra kvinnor och tre män 

beviljas medel; beviljandegrad är 18 procent totalt (16 procent för kvinnor och 16 procent för 

män).  

 

Diskussion följer, bland annat om att beviljandegraden är något lägre detta år pga. fler 

sökande och om skillnader mellan könen i beviljandegrad.  

 

Forskningsrådet beslutar 
att bevilja tilldelning av utlysta medel för stöd till forskar-ST, klinisk post dok, klinisk forskare, 

högre klinisk forskare och klinisk postdok i vårdvetenskap 2025 i enlighet med 

sakkunniggruppernas förslag, samt  

 

att beslutet förklaras omedelbart justerat. 

 

 

§ 8 Beslut om uppdragsbeskrivning för forskar-AT och forskar-ST och sammansättning 

av arbetsgruppen 

Erika Franzén föredrar ärendet. Ett uppdrag för en gemensam arbetsgrupp för att ta fram ett 

konkret förslag på alternativ till forskar-AT samt göra en översyn av forskar-ST har 

diskuterats tidigare under våren i forskningsrådet och i kommittén för utbildning på 

forskarnivå (KFU).  

Uppdraget innebär att ta fram övergripande förslag på de två programmen. Detaljerna för 

respektive utlysning kan därefter tas fram och justeras av KFU respektive forskningsrådet. 

Erika Franzén presenterar förslag på uppdragsbeskrivning samt på sammansättning av 

arbetsgruppen. Arbetsgruppen bör ha en stor bredd i kompetens som täcker forskarutbildning, 

forskar-AT, forskar-ST, BT/ST, andra legitimationsprofessioner än läkare samt 
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samverkansorganisationen. Arbetet med uppdraget föreslås starta under hösten 2024 och 

redovisas senast våren 2026, för att möjliggöra utlysningar av nya program senast inför 2027. 

Intresse för att delta i arbetsgruppen anmäls till ordförande. 

Forskningsrådet beslutar 

att delegera till forskningsrådets ordförande att fastställa uppdragsbeskrivning för uppdrag 

om alternativ till forskar-AT och översyn av forskar-ST i samråd med vicerektor för 

forskarutbildning och 

att delegera till forskningsrådets ordförande att besluta om sammansättning av (ledamöter till) 

arbetsgruppen, i dialog med vicerektor för forskarutbildning.  

 

§ 9 Information och diskussion om utfall av enkät till FoUU-grupper 

Viktoria Svensson informerar om preliminära resultat av enkäten till FoUU-grupper. Syftet 

med enkäten har varit att samla in information om vilka principer som respektive FoUU-

grupp använder för att fördela sina ALF/FoU-medel för klinisk forskning, för att spridas och 

användas som inspiration till alla FoUU-grupper. Mottagare av enkäten var ordförandeparen i 

84 FoUU-grupper. Enkäten har omfattat fem frågor om FoUU-gruppen och 8 frågor om hur 

medlen fördelas och används.  

Enkäten har besvarats av 73 FoUU-grupper, vilket ger en svarsfrekvens på 85 procent. 

Resultat för varje enkätfråga och kompletterande kommentarer presenteras. Även 

övergripande synpunkter på enkäten presenteras. En rapport har påbörjats och slutförs efter 

sommaren.  

 

Diskussion följer. Forskningsrådet konstaterar att enkäten har mottagits väl och att resultaten 

bör spridas när rapporten är klar. Det betonas att varje FoUU-grupp avgör hur medel används. 

Däremot menar forskningsrådet att beslutsprocessen om medlen i vissa fall strider mot det 

regionala ALF-avtalet, när beslut om medlen inte fattas av FoUU-gruppen. Behov av stöd till 

FoUU-grupper för fördelning av medel och indelningen av FoUU-grupperna tas upp och 

föreslås diskuteras vidare i rådet. Några fler analyser föreslås och förslag på ytterligare 

analyser kan skickas till Viktoria Svensson. 

 

Forskningsrådet föreslår också att information om hur FoUU-kommittéerna fördelar medel 

samlas in genom att budget från varje FoUU-kommitté efterfrågas. 

 

 

§ 10 Information om preliminär tilldelning av ALF medicin 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. Beredningsprocessen för utlysningen ALF medicin har 

komprimerats i år genom att bedömningsmöten i alla nio prioriteringsgrupperna genomförs 

under våren. Detta möjliggör att preliminära besked om tilldelade anslag kan ges före 

sommaren, vilket förbättrar förutsättningarna för att finansierad forskningstid kan tas ut. 

Kristin Blidberg redogör för söktryck och för preliminär beviljandegrad. Efter att det sista 

bedömningsmötet har genomförts sammanställs underlag för ledningsgruppens beslut. 

 

Forskningsrådet diskuterar möjligheten att framöver följa upp effekten av de tidigarelagda 

tilldelningsbeskeden på möjligheten att ta ut forskningstid. 

 

 

§ 11 Information om inventering av forskningsstöd på Karolinska universitetssjukhuset, 

vid KI och inom Region Stockholm 
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Olof Akre informerar om en inventering av forskningsstöd som har genomförts av FoU-

staben på Karolinska universitetssjukhuset. Inventeringen omfattar forskningsstöd på 

Karolinska universitetssjukhuset, vid KI och inom Region Stockholm. Beskrivningen av 

forskningsstöd vid andra vårdgivare inom Region Stockholm kan behöva kompletteras.  

 

Diskussion följer. Forskningsrådet ser positivt på kartläggningen och dess nytta för forskare. 

Forskningsrådet enas om att beskrivningen av forskningsstöd vid Södersjukhuset, Danderyds 

sjukhus och inom SLSO kompletteras genom att synpunkter förmedlas till kontaktperson vid 

FoU-staben på Karolinska universitetssjukhuset. Forskningsrådet kan diskutera vidare hur 

kartläggningen kan användas. 

 

§ 12 Information om forskningsrådets internat till hösten 

Olof Akre informerar om forskningsrådets internat som är planerat till den 5-6 september 

(lunch-till-lunch) och att ordförande önskar få förslag till programmet, som bör fokusera på 

strategiska, komplexa och långsiktiga frågor. 

 

Förslag på frågor att ta upp på internatet lyfts:  

• uppnås målen med/träffar vi rätt med våra stora satsningar 

• stöd till svaga eller starka forskningsområden 

• principer för uppräkning av ersättning till forskarskolor och forskartjänster 

• processen för ALF/FoUU-budgeten, bjuda in ledningsgruppen/ledningsgruppens 

budgetgrupp  

• FoUU-grupperna, är indelningen rätt 

• uppdrag till FoUU-grupper, USV-enheter, FoUU-kommittéer (även mandatperiod och 

tillsättning av ledamöter) 

• stöd till FoUU-grupperna gällande ALF-medel  

• stöd till (finansiering av) forskarskolorna  

• workshopparna, förslagen och FR åtgärder, uppföljning 

• rapport från task force ALF & USV, vad kan FR behöva arbeta vidare med 

• KI:s tidigare prioriterade risk gällande förutsättningar för klinisk forskning och 

forskarutbildning, uppföljning 

• KI:s program WISE och FIELD, borde det finnas något liknande inom Region 

Stockholm, kan modellerna spridas 

• postdoc-programmet, uppföljning av/inspel till implementering av programmet 

• pågående utredningar, inspel/diskussion 

 

Ytterligare förslag skickas till Viktoria Svensson och Kristin Blidberg.  

 

§ 13 Information om diskussion i ledningsgruppen KI-Region Stockholm om systemet för 

oredlighet i forskning 

Viktoria Svensson och Kristin Blidberg informerar om ledningsgruppen KI-Region 

Stockholms diskussion om systemet för och stöd till forskare vid oredlighet i forskning den 13 

juni. Deltagande var Helén Törnkvist, chefsjurist KI; Claes Frostell, ordförande etikrådet KI; 

Helena Scarabin, jurist KI; Elham Hedayati, ordförande råd för god klinisk forskningssed vid 

Karolinska universitetssjukhuset och Johanna Bäckström, HR-direktör KI. Regelverket för 

god forskningssed och prövning av oredlighet presenterades och diskuterades. Elham 

Hedayati presenterade utkast på en processkarta för stöd till forskare vid misstänkt oredlighet 

i forskning som tagits fram av rådet på Karolinska universitetssjukhuset. Ledningsgruppen har 

beslutat att tillsätta en gemensam arbetsgrupp för att arbeta med frågan. 
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§ 14 Information från KI och Region Stockholm  

Från Karolinska Institutet informerar Marie Arsenian-Henriksson om att Vetenskapsrådet 

(VR) under 2024-2025 genomför en nationell utvärdering av medicinsk grundforskning 

(”medicinska och farmaceutiska grundvetenskaper”) för perioden 2018-2024. Ett urval av 

publikationer samt 12-16 fallstudier ska lämnas in och granskas av VR för bedömning av den 

vetenskapliga produktionens kvalitet och forskningens betydelse i samhället. Vidare 

informeras om att arbete pågår i kommittén för forskning, under ledning av vice ordförande 

Christian Giske, att utveckla ett kvalitetssystem för forskning på KI. UKÄ ska 2026 granska 

lärosätens kvalitetssäkringsarbete gällande forskning.  

 

Ingen information ges från Region Stockholm. 

 

§ 15 Övriga frågor  

Inga övriga frågor anmälda. 

 

 

§ 16 Anmälningsärenden 

Protokoll från utbildningsrådet 2024-05-02 läggs till handlingarna. 

 

 

Vid protokollet  

Viktoria Svensson 

 

 

Protokollet justeras 

 

 

Marie Arsenian-Henriksson  Olof Akre 
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Marie Arsenian-Henriksson, ordförande, KI  
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Catarina Almqvist Malmros, KI 

Erika Franzén, KI 

Johan Askling, KI, §§4-15 

Johan Franck, Region Stockholm 

Tomas Jernberg, KI, §§5-15 

Yvonne Wengström, Region Stockholm 
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 Yvonne Wengström, Region Stockholm 

Johannes Blom, Region Stockholm 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Viktoria Svensson, KI 
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Johannes Blom, Region Stockholm 

Li Felländer-Tsai, Region Stockholm 
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§ 1 Mötets öppnande. 

Olof Akre öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Marie Arsenian-Henriksson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Catarina Almqvist Malmros ber att det i protokollet från den 6 juni 2024 noteras att hon inte 

deltog i beslutet om beviljande av medel i utlysningen av högre kliniska forskartjänster. Med 

detta tillägg läggs protokollet från sammanträdet den 6 juni 2024 till handlingarna. 

 

§ 5 Information om satsning primärvården 

Jeanette Westman, verksamhetschef Akademiskt Primärvårdscentrum, informerar om arbetet 

med satsningen på att stärka FoU i primärvården. Forskningsrådet avsatte 5,3 mkr i budget 

2024 till uppdraget att stärka den kliniska forskningen i primärvården. Medlen har fördelats 

till APC, SLSO som utlyst medel 3 mkr i projektmedel och forskartjänster till doktorander 

och forskare med klinisk anställning i primärvården. Vidare har 1,9 mkr avsatts till 

finansiering av en prövningsenhet som också erbjuder forskningsstöd så som 

forskningssjuksköterskor och regulatoriskt stöd samt finansierat adjungeringar av lektorer och 

professorer. Man har också haft dialog med kontaktgrupp för satsningen som utsågs av 

forskningsrådet den 12 december 2023.  

 

Jeanette Westman informerar också om att Region Stockholms ambition är att primärvårdens 

andel av hälso- och sjukvårdsbudgeten ska vara 25 procent 2030, parallellt utvecklas 

primärvården och blir alltmer digital och specialiserad. Redan idag har primärvården cirka 5,5 

miljoner patientbesök årligen. Samtidigt är KI:s representation i primärvården svag med två 

lektorer i allmänmedicin, en professor i fysioterapi, en professor i arbetsterapi och en 

nyinrättad professur i kardiovaskulär prevention. 

 

Forskningsrådet tackar för presentationen och diskussion följer. Bland annat diskuteras 

infrastruktur för provtagning av forskningsprover, behov av förenade anställningar och 

möjligheten att utveckla forskningssamarbeten inom till exempel barnsjukvård. 

Avslutningsvis konstaterar Tomas Jernberg som ingår i kontaktgruppen för satsningen att 

dialogen fungerat utmärkt.      

 

§ 6 Information och diskussion om utfall av enkät till FoUU-grupperna och vidare 

hantering  

Viktoria Svensson informerar om utfallet av den enkät avseende användningen av FoUU-

medel som forskningsrådet skickat ut till FoUU-grupperna. Syftet med enkäten var samla in 

information om vilka principer som respektive FoUU-grupp använder för att fördela 

ALF/FoU-medel för klinisk forskning, för att spridas och kunna användas som information 

och inspiration till alla FoUU-grupper. Resultaten visar bland annat att medlen i stor 

utsträckning används för att finansiera forskningstid, men också driftskostnader och 

hyreskostnader. Flertalet FoUU-grupper avsätter också någon del av medlen för gemensamma 

kostnader och satsningar. Det är också tydligt att FoUU-gruppernas förutsättningar påverkar 
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hur medel fördelas. I större FoUU-grupper (fler kliniska specialiteter och fler forskargrupper) 

är det vanligare att medel fördelas ut till forskargrupper eller kliniska specialiteter medan 

FoUU-grupper med mindre externa medel i högre utsträckning använder medel till 

gemensamma satsningar. FoUU-kommittéernas fördelning av medel till centrala satsningar 

respektive till FoUU-grupper har också samlats in och sammanställts. 

 

Diskussion följer. Forskningsrådet betonar att det är angeläget att ALF-avtalets principer 

följs, vidare lyfts betydelsen av transparenta processer och beslut. Forskningsrådet lyfter 

också vikten av möjligheten för FoUU-grupperna att anpassa och utforma användningen av 

medlen utifrån sina lokala förutsättningar. Forskningsrådet enas om att den sammanställda 

rapporten ska kommuniceras till både FoUU-kommittéerna och FoUU-grupperna och att ett 

informationsmaterial där bland annat ALF-avtalets principer lyfts ska tas fram.    

 

§ 7 Information om tilldelning av projektmedel inom ALF Medicin och Forskning i 

nätverkssjukvården 2025 

Kristin Blidberg informerar om utlysningarna av projektmedel inom ALF Medicin och 

Forskning i Nätverkssjukvården som genomförts under våren 2024. Totalt inkom 462 

ansökningar till ALF Medicin varav 142 föreslås beviljas. Det innebär en något lägre 

beviljandegrad (31 procent) än de senaste åren (2023 var beviljandegraden 38 procent). 

Troligtvis beror denna nedgång på skiftet mot större andel fleråriga projekt. Beviljandegraden 

för män och kvinnor skiljer sig tydligt åt i några av prioriteringsgrupperna men för 

utlysningen totalt är beviljandegraden för kvinnor 30 procent och beviljandegraden för män 

32 procent. I utlysningen Forskning i Nätverkssjukvården inkom 35 ansökningar varav 14 

föreslås beviljas (40 procent). Sakkunniggruppen har förmedlat att förtydligandet av hur 

kriteriet projektet stärker akademiseringen av primärvården ska bedömas varit värdefullt i 

prioriteringsarbetet.  

 

§ 8 Rapport från ALF task force 

Erika Franzén informerar om slutredovisningen från den task force som har haft 

ledningsgruppens uppdrag att följa upp resultatet av Vetenskapsrådets utvärdering av den 

kliniska forskningen och Socialstyrelsens utvärdering av universitetssjukvården. Task force 

har bestått av Clara Hellner, Elham Hedayati och Sebastian Gidlöf Brusell från Region 

Stockholm och Martin Bergö, Ewa Ehrenborg och Erika Franzén från KI. Task force har 

identifierat och beskrivit åtgärder inom sex prioriterade områden för fortsatt utveckling och 

uppföljning: tid för forskning, karriärvägar/karriärmiljö, pedagogisk kompetensmodell enligt 

universitetets direktiv, nationellt ansvar, omställning av vården och implementering samt 

stödstrukturer. Task force har också föreslagit ledningsgruppen att de får ett fortsatt uppdrag 

för att följa upp av vissa åtgärder, genomföra kommunikationsaktiviteter och för att påbörja 

förberedelser inför kommande utvärderingar.  

 

§ 9 Beslut om att tillstyrka förslag till fördelning av driftstöd för core-faciliteter 2025–

2028 

Erika Franzén anmäler jäv och deltar inte i beslutet.  

Karin Dahlman-Wright föredrar ärendet. Forskningsrådet har tillsammans med 

infrastrukturnämnden, KI utlyst driftstöd för core-faciliteter 2025–2028. Utlysningen omfattar 

117,7 mkr från KI och 26,7 mkr från forskningsrådet per år. KI och Region Stockholm/ 

forskningsrådet har en gemensam process för att bedöma och bevilja ansökningar som leds 

från KI. Forskningsrådets medel i utlysningen går till core-faciliteter som har Region 

Stockholm som huvudman.  
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Totalt inkom 51 ansökningar (12 från Region Stockholm), varav 29 föreslås beviljas medel, 

av dessa är 4 core-faciliteter nya. Beviljandegraden är 57 procent totalt, 25 procent för 

faciliteter med Region Stockholm som huvudman. Förslaget till fördelning innebär också att 8 

mkr fördelas till Medicinsk diagnostik, Karolinska Universitetssjukhuset för utveckling av 

biobankning främst i syfte att uppnå ett förbättrat flöde vid uttag av vävnader. Förslaget 

grundas på bedömningen att medel till biobankning inom Region Stockholm är prioriterat 

men att allokering av medel till enskilda faciliteter bäst sker lokalt. Vidare får fyra core-

faciliteter avvecklingsstöd; Studieenheten Akademiskt Specialistcentrum (SLSO), Preklinisk 

Avbildnings Facilitet (PIF), Pathology Core Facility Karolinska (PCFK) och Biofabrication 

and Tissue Engineering Core Facility (KI). Ett antal ansökningar rörde stöd till kliniska 

prövningsenheter men även om kliniska prövningar bedöms som ett prioriterat område anses 

det ligga utanför den aktuella utlysningen.  

Diskussion följer. Forskningsrådet diskuterar bland annat vikten av stöd till kliniska 

prövningar, det konstateras att det tas många initiativ inom området och att forskningsrådet 

kan behöva titta på frågan på ett samlat vis.   

Forskningsrådet beslutar 

- att tillstyrka förslaget på fördelning av driftstöd för core-faciliteter 2025–2028 enligt 

bilaga 1 samt 

- att tillstyrka förslaget att ca 8 mnkr fördelas till Medicinsk diagnostik Karolinska för 

utveckling av biobankning, bilaga 2. 

 

§ 10 Information om hur avbolagiseringen inom Region Stockholm påverkar 

hanteringen av EU-projekt 

Olof Akre informerar om att den kommande avbolagiseringen av Södersjukhuset, Danderyds 

sjukhus, Södertälje sjukhus och S:t Eriks Ögonsjukhus bland annat påverkar hanteringen av 

EU-projekt inom Region Stockholm efter årsskiftet. Karolinska Universitetssjukhuset har ett 

Grants Office som redan idag stöttar hela regionen med EU-projekt, detta kommer dock att 

behöva formaliseras efter årsskiftet. 

 

§ 11 Information om Vetenskapsrådets riktlinjer för användningen av AI-verktyg i 

ansökan om forskningsmedel och i bedömningen av ansökningar 

Kristin Blidberg informerar om att Vetenskapsrådet tagit fram riktlinjer för ansvarsfull 

användning av generativ AI inom forskning och innovation. Riktlinjerna är samstämmiga med 

de riktlinjer som EU-kommissionen tillsammans med länderna inom European Research Area 

(ERA) och andra intressenter tagit fram. Dessa riktlinjer föreslås inkluderas i forskningsrådets 

kommande arbete med utlysningar av projektmedel och forskartjänster inför 2025.  

 

§ 12 Information om postdoc-programmet  

Viktoria Svensson informerar om arbetet med postdoc-programmet. En arbetsgrupp som leds 

av Magnus Nordenskjöld jobbar för närvarande med ramschemat och har börjat boka in 

föreläsare. De har också inlett rekrytering av mentorer till mentorsgrupper. Annons för både 

postdoc- och docentprogrammet har skickats ut, bland annat till FoUU-kommittéernas 

ordförande för vidare spridning i respektive organisation.  

 

§ 13 Information från KI och Region Stockholm 

Olof Akre informerar om att Christophe Pedroletti utsetts till ny sjukhusdirektör på 

Karolinska Universitetssjukhuset, han tillträder den 1 oktober 2024. Andreas Scheutz har 

utsetts till ny forsknings- och innovationsdirektör i Region Stockholm, han tillträder den 9 
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oktober. Samtidigt tillträder Johan Franck en nyinrättad tjänst som medicinsk 

forskningsdirektör i Region Stockholm. 

 

§ 14 Övriga frågor  

Inga övriga frågor anmälda. 

 

§ 15 Anmälningsärenden 

Protokoll från utbildningsrådets sammanträde den 19 juni 2024 samt ledningsgruppens 

sammanträde den 13 juni 2024 läggs till handlingarna. 

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 

 

 

Protokollet justeras 

 

 

Olof Akre     Marie Arsenian-Henriksson
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Marie Arsenian-Henriksson, ordförande, KI  

Olof Akre, ordförande, Region Stockholm 

Catarina Almqvist Malmros, KI 

Erika Franzén, KI 

Johan Askling, KI, §§1-7  

Tomas Jernberg, KI 

Maria Belikova, MF-representant, §§1-12 

Yvonne Wengström, Region Stockholm, §§1-8 

Johannes Blom, Region Stockholm 

Rikard Lindqvist, Region Stockholm (adjungerad) 

Mattie Salim, ST-representant 

 
 

Handläggare 
 

 

Förhinder:    
 
Ledamöter 

 

     

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Viktoria Svensson, KI 

Kristin Blidberg, Region Stockholm 

 

 
 

Li Felländer-Tsai, Region Stockholm 
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§ 1 Mötets öppnande. 
Marie Arsenian-Henriksson öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  
 
§ 2 Beslut om justeringsperson  
Olof Akre utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
 
§ 3 Godkännande av föredragningslistan  
Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 
 
§ 4 Anmälan av föregående protokoll 
Protokollet från sammanträdet den 6 september 2024 läggs till handlingarna. 
 
§ 5 Information om revidering av Vägledning för val av ansvarig forskningshuvudman i 
etikansökan 
Cecilia Martinsson Björkdahl, enhetschef Compliance Data Office på KI, informerar om 
påbörjad revidering av dokumentet Vägledning för val av ansvarig forskningshuvudman i 
etikansökan, som fastställdes av forskningsrådet våren 2022. Revideringen är bland annat 
föranledd av flera lagändringar samt tolkningar som påverkar kliniska doktorander. KI har 
initierat arbetet och inlett dialog med FoUU-kansliet på Karolinska Universitetssjukhuset. 
 
Forskningsrådet tackar för informationen. Diskussion följer. Det förtydligas att vägledningen 
är ett KI-Region Stockholm dokument och att förankringen på regionsidan behöver breddas. 
Forskningsrådet önskar lämna synpunkter på ett tidigt utkast av reviderat dokument.  
 
§ 6 Diskussion inför utlysningarna ALF medicin och Forskning i nätverkssjukvården 
2026 
Kristin Blidberg föredrar ärendet som är en förberedande diskussion inför beslut om förslag 
på projektmedels-utlysningar på forskningsrådets decembermöte. Ordförandena i 
utlysningarnas prioriteringsgrupper har framfört synpunkter på årets utlysningar. Flertalet, 
men inte alla, menar att ALF Medicin Junior är verkningslöst i sin nuvarande utformning, och 
att en separat utlysning eller en separat pott skulle medföra att juniora forskare tilldelas medel 
i högre utsträckning än idag. ALF Medicin Junior innebär att prioriteringsgrupperna har 
möjlighet att avsätta upp till 30 procent av tillgängligt belopp till sökanden som disputerat för 
mindre än 10 år sedan, samtidigt som likvärdig vetenskaplig kvalitet i andra avseenden än 
meritering ska beaktas. Andra synpunkter som framfördes är om det bör specificeras krav på 
ett visst antal procents anställning inom Region Stockholm eller KI, samt om samtidiga ALF-
medel från annan region ska vara tillåtna. Forskningsrådet diskuterade vid sammanträdet den 
6 september 2024 också möjligheten att införa en gemensam slutprioritering av tilldelning av 
projektmedel.  
Gällande Forskning i nätverkssjukvården har sakkunniggruppen föreslagit att det specificeras 
att sökanden som är verksam i primärvården eller inom den prehospitala vården ska ha 
vetenskaplig kompetens och vara aktiv i forskningsprocessen. 
 
Diskussion följer. Forskningsrådet konstaterar att ALF Medicin Junior inte har haft önskvärd 
effekt och behöver ses över. Flera ledamöter menar att de kliniska forskartjänsterna bättre 
möter behoven av satsningar på karriärmässigt yngre forskare. Vidare menar forskningsrådet  
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att krav på en viss procents anställning är rimligt. Rådet tar inte entydigt ställning till huruvida 
ALF-medel från andra regioner ska vara tillåtet. Gällande forskning i nätverkssjukvården 
framfördes att krav på vetenskaplig kompetens för sökanden i primärvården bör finnas. 
 
§ 7 Diskussion inför utlysningen av kliniska forskartjänster 2026 
Kristin Blidberg föredrar ärendet. Ordföranden i sakkunniggrupperna har framfört att nivån på 
årets ansökningar generellt är hög och att det finns utrymme för att bevilja fler ansökningar. 
Forskningsrådet har sedan tidigare beslutat att tillsätta en arbetsgrupp för en översyn av forskar-
AT och forskar-ST. Vidare förde forskningsrådet inför utlysningen 2024 omfattande 
diskussioner om bland annat antalet tjänster, omfattningen av forskningstid i tjänsterna och 
möjligheten att tillåta att en del av medlen används fritt till annat än den sökandes lönemedel. 
 
Diskussion följer. Vikten av att instruktionerna är tydliga med avseende på hur kön beaktas i 
bedömningen framförs. 
 
§ 8 Beslut om forskningsrådets utökade budgetram för 2025 
Kristin Blidberg föredrar ärendet. Ledningsgruppen KI-Region Stockholm beslutade den 19 
september att utöka forskningsrådets budgetram med 5,2 mkr, från 723,1 mkr till 728,3 mkr, 
samt att medlen ska användas till uppräkning av befintliga poster. Bakgrund till den utökade 
budgetramen är att ALF-anslaget blev högre än vad ledningsgruppen hade räknat med. Två 
alternativa förslag på fördelning av de 5,2 mkr har utarbetats i dialog med ordföranden, där 
uppräkning av ersättning för deltagande i forskarskolor och forskartjänsterna prioriterats. 
Kristin Blidberg redogör för underlag som styrker förslagen. Bland annat räcker ersättningen 
för tjänsterna till mindre forskningstid än vad som avses i utlysningen för flera 
yrkeskategorier. 
 
Båda förslagen inkluderar en uppräkning med 5 procent av ersättningen för deltagande i de 
kliniska forskarskolorna (kostnad 915 tkr). Förslag 1 inkluderar även uppräknad ersättning 
med 50 tkr per tjänst till tjänsterna klinisk postdoc och kliniska forskare (kostnad 3 600 tkr). 
Förslag 2 innebär i stället 300 tkr i projektmedel till innehavarna av kliniska postdoc 
tjänsterna som startar 2025 (kostnad 3 000 tkr). Detta förslag innebär ett åtagande även 
kommande år, om inte projektanslaget ska utgå endast första året. Båda förslag innehåller 
också en ointecknad pott för senare fördelning (685 tkr respektive 1 285 tkr).  
 
Forskningsrådet diskuterar förslagen. Det framförs att långsiktiga effekter av förslagen 
behöver beaktas. Flera ledamöter förordar förslag 1, medan några ledamöter reserverar sig till 
båda förslagen och föreslår att medlen i stället satsas på fler tjänster. För 2025 skulle det vara 
möjligt att ge anslag till de två reserverna i varje grupp. Ett annat förslag som framförs är att 
höja ersättningen även till tjänsten postdoktor i vårdvetenskap. Beslutet bordläggs och 
föreslås skjutas fram till ett extra kort sammanträde på forskningsrådets internat den 12 
november 2024. 
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§ 9 Information om återkoppling från ledningsgruppen på forskningsrådets inspel till 
ledningsgruppens särskilda medel 
Olof Akre informerar om återkoppling från ledningsgruppen på de inspel gällande 
ledningsgruppens särskilda medel som forskningsrådet lämnade i maj. Olof Akre 
rekapitulerar inspelen: forskningsrådet välkomnade en dialog med ledningsgruppen om 
budgeten och efterfrågade ökad transparens i beredningen av satsningar samt att satsningarna 
följs upp och utvärderas.  
Ledningsgruppen önskar en fortsatt dialog med Forskningsrådet genom ordförandena som 
regelbundet medverkar på ledningsgruppens sammanträden. Ledningsgruppens budgetgrupp 
arbetar också kontinuerligt med att förbättra och förtydliga processerna.  
 
Diskussion följer. Forskningsrådet kan framåt vara mer proaktivt och ge mer konkreta förslag 
till ledningsgruppen gällande strategiska satsningar.  
 
§ 10 Beslut om enkätrapport och rekommendationer till FoUU-grupper 
Viktoria Svensson föredrar ärendet. Resultaten av enkäten till FoUU-grupper om principer för 
fördelning av verksamhetsfördelade medel har sammanfattats i en rapport. 
Rekommendationer till FoUU-grupper har formulerats, om att FoUU-grupper årligen behöver 
upprätta en budget som anger hur medlen ska fördelas och att beslut om fördelning av medlen 
ska fattas gemensamt av FoUU-gruppen, dvs. av företrädare för både Region Stockholm och 
KI, i enlighet med det regionala ALF-avtalet. För att säkerställa en transparent process för 
fördelning av medlen inom FoUU-grupperna rekommenderar forskningsrådet också att beslut 
om budget protokollförs; förslag på mall för sådant beslut biläggs rekommendationerna. 
Viktoria Svensson informerar vidare om att FoUU-kommittén på Karolinska 
Universitetssjukhuset önskar ta del av enkätdata för sina FoUU-grupper för egna analyser.   
 
Diskussion följer. Rekommendationerna föreslås kompletteras med förtydligande av att bägge 
parter ska ha ett likvärdigt inflytande över hur medlen prioriteras och fördelas, samt att 
eventuella oenigheter om hur medlen hanteras eller fördelas som inte kan lösas i FoUU-
gruppen bör lyftas till FoUU-kommittén. 
 
Forskningsrådet beslutar  
att godkänna rapport samt rekommendationer efter komplettering enligt ovan, samt 
att sprida rapport och rekommendationer till FoUU-grupperna via FoUU-kommittéerna. 
 
§ 11 Beslut om ledamöter till sakkunniggrupper för vissa anställningar som läkare vid 
Danderyds sjukhus, Södersjukhuset, SLSO, Ersta sjukhus, Capio S:t Görans sjukhus, 
Stockholms sjukhem och Södertälje sjukhus  
Kristin Blidberg föredrar ärendet. Sökandes behörighet och skicklighet till vissa anställningar 
som läkare ska enligt Hälso- och sjukvårdsförordningen (2017:80) prövas av sakkunniga. I 
Stockholm finns för närvarande två sakkunniggrupper, en för Karolinska Universitets-
sjukhuset och en som omfattar de andra tidigare så kallade upplåtna enheterna (Danderyds 
sjukhus, Södersjukhuset, SLSO och S:t Eriks ögonsjukhus). En upplåten enhet jämställs med 
en universitetssjukvårdsenhet (USV-enhet). År 2021 utökades antal USV-enheter i Stockholm 
med enheter vid Ersta Sjukhus, Capio S:t Görans sjukhus, Stockholms Sjukhem och 
Södertälje sjukhus, men dessa inkluderades då inte i systemet för sakkunniggranskning. 
Under 2023 och 2024 har dialog förts i ledningsgruppen och med dessa enheter, och baserat 
på dialogen föreslås att Ersta Sjukhus, Capio S:t Görans sjukhus, Stockholms Sjukhem och 
Södertälje sjukhus inkluderas i den befintliga sakkunniggruppen vid Danderyds sjukhus, 
Södersjukhuset och SLSO.  
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I enlighet med förordningen utser KI:s styrelse, konsistoriet, ordförande och vice ordförande i 
nämnda sakkunniggrupper. Ledningsgruppen har delegerat till forskningsrådet och 
utbildningsrådet att besluta om ledamöter i nämnda sakkunniggrupper samt att till konsistoriet 
föreslå ordförande och vice ordförande i nämnda sakkunniggrupper. Kristin Blidberg 
informerar vidare om att personer till sakkunniggruppen håller på att identifieras, samt att 
utbildningsrådet parallellt fattar samma beslut.  
 
Forskningsrådet beslutar  
att delegera till sina ordföranden att, i samråd, besluta om (utse) ledamöter i 
sakkunniggrupper, liksom att besluta om förslag till Konsistoriet, KI om ordförande och vice 
ordförande, samt 
att förklara paragrafen omedelbart justerad. 
 
§ 12 Information om uppdaterad inventering av forskningsstöd i Region Stockholm och 
vid KI 
Kristin Blidberg informerar om att den inventering av forskningsstöd inom Region Stockholm 
och vid KI, som Karolinska Universitetssjukhuset tog fram våren 2024, nu har kompletterats 
av KI, Danderyds sjukhus, Södersjukhuset och SLSO. Efter att denna komplettering gjordes 
har beslut om Clinicum fattats och beskrivningen av Clinicum föreslås därför uppdateras i 
inventeringen.  
Diskussion följer. Forskningsrådet förordar att inventeringen sprids brett via FoUU-
kommittéerna samt inom KI via lämpliga kanaler. Inventeringen kan behöva uppdateras 
kontinuerligt, och även analyseras för bedömning av om stödet är ändamålsenligt och/eller 
överlappande.  
 
§ 13 Information om forskningsrådets internat 12 november 
Olof Akre och Marie Arsenian-Henriksson informerar om forskningsrådets internat den 12 
november, som äger rum på Stallmästaregården. Utkast på program presenteras. En del av 
dagen behöver vikas för ett extra sammanträde för beslut om utökad budgetram enligt tidigare 
ärende (se ovan).  
 
§ 14 Information från KI och Region Stockholm 
Från Region Stockholm informeras om den styrande koalitionens förslag till budget för 2025 
som bland annat inkluderar målsättningar om fler kliniska prövningar och att en ökad andel av 
budgeten ska gå till primärvården samt att forskningen behöver följa patienters väg genom 
vården.    
Marie Arsenian-Henriksson informerar om att KI har beslutat om en förändrad resurs-
fördelningsmodell för statsanslaget för forskning från och med 2025, som ett första steg i en 
översyn av resursfördelningen inom KI.  
Vidare informerar Marie Arsenian-Henriksson om Stockholm Uppsala Life Science konferens 
som genomfördes den 10 oktober. InFuturum, ett årligt nationellt dialogforum för regioner 
och universitet med medicinsk fakultet, anordnas den 21-22 november i Umeå.  
 
§ 15 Övriga frågor  
Inga övriga frågor anmälda. 
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§ 16 Anmälningsärenden 
Protokoll från utbildningsrådets sammanträde den 11 september 2024 samt ledningsgruppen 
sammanträde den 19 september 2024 läggs till handlingarna. 
 
 
Vid protokollet  
Viktoria Svensson 
 
 
Protokollet justeras 
 
 
Olof Akre     Marie Arsenian-Henriksson
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Marie Arsenian-Henriksson, ordförande, KI  

Olof Akre, ordförande, Region Stockholm 

Catarina Almqvist Malmros, KI 

Johan Askling, KI 

Rickard Lindqvist, Region Stockholm 

Johannes Blom, Region Stockholm 

Tomas Jernberg, KI 

Li Felländer-Tsai, Region Stockholm 

Maria Belikova, MF-representant 

 

 

Handläggare 

 

 

Förhinder:    
 

Ledamöter 

 

 Yvonne Wengström, Region Stockholm 

Johannes Blom, Region Stockholm 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Viktoria Svensson, KI 

Kristin Blidberg, Region Stockholm 

 

 
 

Erika Franzén, KI 

Yvonne Wengström, Region Stockholm 

Mattie Salim, ST-representant 
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§ 1 Mötets öppnande. 

Marie Arsenian-Henriksson öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Olof Akre utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet den 14 oktober 2024 läggs till handlingarna. 

 

§ 5 beslut om forskningsrådets utökade budgetram för 2025 

Kristin Blidberg föredrar ärendet. Ledningsgruppen KI-Region Stockholm beslutade den 19 

september att utöka forskningsrådets budgetram med 5,2 mkr, från 723,1 mkr till 728,3 mkr, 

samt att medlen ska användas till uppräkning av befintliga poster. Bakgrund till den utökade 

budgetramen är att ALF-anslaget blev högre än vad ledningsgruppen hade räknat med. 

Forskningsrådet diskuterade möjliga fördelningsalternativ vid sammanträdet den 14 oktober 

men valde då att bordlägga punkten.  

 

Baserat på diskussionen vid föregående sammanträde har tre alternativa förslag på fördelning 

av de 5,2 mkr utarbetats i dialog med ordföranden. I samtliga alternativ ingår en uppräkning 

av lönekompensationen för deltagande i forskarskolorna. De andra alternativen är att 1) räkna 

upp ersättningen till innehavarna av kliniska postdoc och kliniska forskartjänster med 60 tkr 

per tjänst, 2) utöka antalet tjänster för postdoc, postdoc vårdvetenskap, kliniska forskare och 

högre kliniska forskare med två tjänster per utlysning och forskar ST med en tjänst samt att 3) 

räkna upp ersättningen till kliniska postdoc och kliniska forskare med 45 tkr per tjänst och att 

utöka antalet postdoc tjänster (totalt två tjänster). Vid sakkunniggruppernas bedömning och 

prioritering av årets ansökningar identifierades två reserver inom respektive utlysning, det 

finns således identifierade personer som kan erbjudas eventuella nya tjänster.  

 

Diskussion följer. Forskningsrådet diskuterar för- och nackdelar med de olika alternativen. 

Forskningsrådet har under året ofta diskuterat vikten av att forskningsarbete inte medför en 

sämre löneutveckling, framför allt för unga kliniska forskare. Av underlaget framgår att 

majoriteten av de som tilldelas kliniska postdoc och kliniska forskartjänster har en lön som 

innebär att anslaget inte räcker till 50 procent forskningstid så som beskrivs i 

utlysningstexten. Majoriteten av forskningsrådets ledamöter menar ändå att medlen har större 

effekt om fler kan få ta del av de kliniska forskartjänsterna än om de nuvarande kan ta ut mer 

forskningstid.  

 

Forskningsrådet beslutar: 

- att avsätta 915 tkr till uppräkning av lönekompensationen för deltagande i de kliniska 

forskarskolorna,  

- att avsätta 4 200 tkr för att utöka antalet tjänster för postdoc, postdoc vårdvetenskap, 

kliniska forskare och högre kliniska forskare med två tjänster per utlysning och forskar ST 

med en tjänst. 
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§ 6 Övriga frågor  

Inga övriga frågor anmälda. Mötet avslutas.  

 

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 

 

 

Protokollet justeras 

 

 

Marie Arsenian-Henriksson   Olof Akre   
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Närvarande:  

Ledamöter 

 

 

 

 
 

Marie Arsenian-Henriksson, ordförande, KI  

Olof Akre, ordförande, Region Stockholm 

Catarina Almqvist Malmros, KI 

Johan Askling, KI 

Rikard Lindqvist, Region Stockholm 

Johannes Blom, Region Stockholm 

Tomas Jernberg, KI 

Li Felländer-Tsai, Region Stockholm 

Maria Belikova, MF-representant §§1-8 

Mattie Salim, ST-representant 

 

 

 

Handläggare 

 

 

Förhinder:    
 

Ledamöter 

 

 Yvonne Wengström, Region Stockholm 

Johannes Blom, Region Stockholm 

 

 

 

 

 

 

 

Föredragande 

 

Viktoria Svensson, KI 

Kristin Blidberg, Region Stockholm 

 

 
 

Erika Franzén, KI 

Yvonne Wengström, Region Stockholm 

 

 

 

 

 

 

 

Karin Dahlman-Wright §7 

Gunnar Gustafsson Wiss §8 

Cecilia Martinsson Björkdahl §9 

Viktoria Björk §9 
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§ 1 Mötets öppnande. 

Olof Akre öppnar mötet och hälsar alla välkomna.  

 

§ 2 Beslut om justeringsperson  

Marie Arsenian-Henriksson utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 

§ 3 Godkännande av föredragningslistan  

Föredragningslistan godkänns och läggs till handlingarna. 

 

§ 4 Anmälan av föregående protokoll 

Protokollet från sammanträdet den 12 november 2024 läggs till handlingarna. 

 

§ 5 Beslut om utlysning av kliniska forskartjänster 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. Forskningsrådet utlyser årligen medel för stöd till 

forskar-ST, klinisk postdok, kliniska forskare och högre kliniska forskare. Utlysningstexterna 

har uppdaterats avseende datum och vissa språkliga uppdateringar har genomförts. Förslag till 

sakkunniggruppernas nya ledamöter har tagits fram i samråd med respektive sakkunniggrupps 

ordförande. I arbetet med att tillfråga nya ledamöter har hänsyn tagits till könsfördelning och 

geografisk spridning (kliniska forskare och högre kliniska forskare). 

 

Diskussion följer. Forskningsrådet diskuterar värdet av intervjuer i samband med 

bedömnings- och prioriteringsarbetet. Rådet är eniga om att sakkunniggrupperna själva bör 

avgöra om de genomför intervjuer. Vidare diskuteras möjligheten att söka klinisk 

forskartjänst för adjungerade lektorer. Forskningsrådet enas om att personer med anställning 

som adjungerad adjunkt, adjunkt, adjungerad lektor, lektor, adjungerad professor och 

professor inte ska vara behöriga sökande till kliniska forskartjänster i kommande utlysning. 

Då adjungerade tjänster ofta saknar finansierad forskningstid avser dock forskningsrådet att 

undersöka möjligheten att öppna upp för adjungerade att söka tjänsterna framgent.  

 

Forskningsrådet beslutar 

att utlysa av medel för stöd till forskar-ST (RS 2024-0887), klinisk postdok (RS 2024-0888), 

kliniska forskare (RS 2024-0889) och högre kliniska forskare (RS 2024-0890), samt 

 

att fastställa beredningsordning inklusive sammansättningen av respektive sakkunniggrupp. 

 

 

§ 6 Beslut om förslag till utlysning av ALF Medicin och Forskning i nätverkssjukvården, 

inklusive beredningsordning och sakkunniggrupper 

Kristin Blidberg informerar i ärendet. Forskningsrådet utlyser årligen projektmedel inom 

utlysningarna ALF Medicin och Forskning i Nätverkssjukvården. Utlysningstexterna har 

uppdaterats avseende datum och vissa språkliga uppdateringar har genomförts. 

Forskningsrådet diskuterade vid sammanträdet den 14 oktober 2024 utformningen av ALF 

Medicin junior och behovet av att specificera omfattningen av anställningen inom Region 

Stockholm för den medsökande som krävs inom ALF Medicin. Tentativt föreslås att 

skrivningarna i utlysningstext och beredningsordning avseende ALF Medicin junior kvarstår i 

utlysningstexterna och att anställningens omfattning anges till 20 procent.  

 

Viktoria Svensson informerar om att det bland annat på KI-KLIN framförts önskemål om att 

ta bort eller ändra (sänka procentsatsen) den så kallade 51 procents-regeln, det vill säga att 
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minst 51 procent, av nyttjade projektmedel ska användas till löner till anställda inom Region 

Stockholm och/eller anställda vid vårdenheter som har vårdavtal, i ALF Medicin utlysningen. 

Förslaget motiveras bland annat av ett behov av ökad flexibilitet i hur projektmedlen används, 

till exempel behövs en större andel användas till kostsamma kliniska undersökningar och den 

kliniska forskningen använder i ökande grad basvetenskapliga resurser som proteomik, 

genomik mm. Andra argument som framförts är att FoU-personal i allt större utsträckning 

anställs på KI. Även argument mot att ta bort eller ändra regeln har lyfts i diskussionen inom 

KI, då regeln ses som ett påtryckningsmedel för att kliniska forskare ska få ut tid för 

forskning.  

 

Diskussion följer. Forskningsrådet enas om att ta bort skrivningarna om ALF Medicin junior 

då sakkunniggruppernas ordförande framfört att de inte har någon egentlig effekt på 

prioriteringsarbetet. I stället föreslås att det i beredningsordningen förtydligas att hänsyn ska 

tas till den sökandes karriärnivå. Kansliet uppdras att formulera ett förslag till en sådan 

skrivning. Forskningsrådet enas också om att anställningens omfattning i Region Stockholm 

ska uppgå till 30 procent.  

 

Forskningsrådet diskuterar förslaget om att ta bort eller ändra 51 procents-regeln i ALF 

Medicin utlysningen. Rådet instämmer i bilden av ökade kostnader för analyser och 

undersökningar men anser inte att dessa problem löses genom att ta bort eller ändra regeln. 

Forskningsrådet enas om att behålla regeln och att ordföranden bör återkoppla och förklara 

detta beslut på KI-KLIN. Forskningsrådet avser också att återkomma till frågan kring 

finansiering av kostsamma undersökningar och analyser.    

 

Forskningsrådet beslutar 

att delegera till forskningsrådets båda ordförande att besluta om en justering av 

utlysningstexten för ALF Medicin avseende bedömningen av sökandes meriter och att 

ordförande därefter beslutar att godkänna förslaget till utlysningstext och beredningsordning 

för utlysningen inom ALF Medicin projektmedel 2026,  

att godkänna förslaget till utlysningstext och beredningsordning för utlysningen inom 

Forskning i Nätverkssjukvården projektmedel 2026,  

att godkänna förslaget till ledamöter till ovanstående utlysningars prioriteringsgrupper för 

gransknings- och prioriteringsarbetet 2025 i enlighet med förslag,  

att överlämna det samlade förslaget till ledningsgruppen KI-Region Stockholm för beslut, 

samt  

att föreslå ledningsgruppen KI-Region Stockholm delegera till forskningsrådet att besluta om 

ledamöter för gransknings- och prioriteringsarbetet i de fall vakanser föreligger. 

 

§ 7 Beslut om tilldelning av CF-medel till Centre for Imaging Research 

Karin Dahlman-Wright informerar i ärendet. Forskningsrådet har tillsammans med 

infrastrukturnämnden, KI utlyst driftstöd för core-faciliteter 2025–2028. Utlysningen omfattar 

117,7 mkr från KI och 26,7 mkr från forskningsrådet per år. KI och Region Stockholm/ 

forskningsrådet har en gemensam process för att bedöma och bevilja ansökningar som leds 

från KI. Forskningsrådet beslutade om tilldelning av medel vid sammanträdet den 6 

september 2024. Då Centrum for Imaging Research (CIR) vid ansökningstillfället lämnade in 

en budget som översteg sökbart belopp har de ombetts att inkomma med en reviderad budget 

och ansökningstext, så har nu skett.  
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Forskningsrådet beslutar 

att tillstyrka förslaget på fördelning av driftstöd för Centre for Imaging Research, 46 mnkr för 

2025–2026, varav 11 mnkr ALF/FoU-medel, enligt budget i bilaga 1. 

 

§ 8 Information om KI:s nya resursfördelningsmodell  

Gunnar Gustafsson Wiss informerar om KIs nya modell för fördelning av statsanslaget för 

forskning från 2025. Modellen innebär att alla institutioner får ett basanslag, vidare innebär 

modellen bland annat att mer medel fördelas till institutionerna och att hyressubventionen blir 

kvar. I modellen ingår också återtag av icke förbrukat statsanslag till fakultetsnämnden. I 

nästa steg kommer lokaler, internhyra och hyressubvention att ses över och i ett tredje steg 

kommer modellen för prestationsbaserad ersättning att ses över.  

 

Diskussion följer. Bland annat diskuteras vikten av att forskningsrådet analyserar hur 

förändringarna i KIs resursfördelningsmodell påverkar förutsättningarna för klinisk forskning. 

Till exempel nämns att flera av de kliniska institutionerna kommer få minskade anslag.  

 

§ 9 Diskussion om dokumentet Vägledning för sökande och medverkande 

forskningshuvudman i etikansökan 

Cecilia Martinsson Björkdahl informerar i ärendet. KI har i dialog med Karolinska 

Universitetssjukhuset inlett en uppdatering av dokumentet Vägledning för sökande och 

medverkande forskningshuvudman i etikansökan som forskningsrådet beslutade att ställa sig 

bakom 2022. Det ursprungliga dokumentet togs fram i tät dialog mellan KI och Karolinska 

Universitetssjukhuset och arbetet leddes av dåvarande prorektor Anders Gustafsson och 

dåvarande FoUU-direktör Annika Tibell. Arbetsversionen av det uppdaterade dokumentet har 

föredragits för Kommittén för forskning och KI-KLIN som inkommit med synpunkter. 

Uppdateringarna rör bland annat skrivningar som relaterar till biobank, CTIS och doktorander 

på KI. Det förtydligas att vägledningen handlar om vilken forskningshuvudman som ska 

ansvara för att skicka in etikansökan, inte om ansvarsfördelning för forskningen. 

 

Diskussion följer. Nästa steg i processen föreslås bli att regionsidan lämnar ytterligare 

synpunkter på dokumentet. Viktoria Björk åtar sig att koordinera arbetet med att inhämta 

synpunkter från Karolinska Universitetssjukhuset, Södersjukhuset, Danderyds sjukhus, SLSO 

och S:t Eriks ögonsjukhus.  

 

§ 10 Information om Clinicum och förvaltningsorganisation  

Ärendet bordläggs på grund av tidsbrist. 

 

§ 11 Information från ledningsgruppens arbetsgrupp för strategisk infrastruktur 

Olof Akre informerar i ärendet. Ledningsgruppen har beslutat inrätta en arbetsgrupp för 

strategiska infrastrukturer. Gruppen utgörs av Olof Akre, Mathias Axelsson, Karin Dahlman-

Wright (ordf.) och Erik Melén. Ledningsgruppen har vidare beslutat att reservera 8,5 miljoner 

kronor för 2025 för en satsning inom datainfrastruktur. Arbetsgruppen konkretiserar nu 

förslaget till satsning och två huvudspår diskuteras, dels att fortsätta utveckla den befintliga 

forskningsplattformen på Karolinska Universitetssjukhuset, dels att hantera de akuta problem 

som finns kring uttag av journaldata.  

 

§ 12 Diskussion om fortsatt arbete utifrån forskningsrådets internat 

Viktoria Svensson informerar i ärendet. Vid internatet den 12 november identifierade 

forskningsrådet fyra prioriterade områden, tillgång till vårddata, karriärgång, 

forskningsmiljöer/möjlighet att forska i hela regionen och AI. Vidare identifierades frågor 
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som forskningsrådet avser att bevaka utvecklingen inom; tid för forskning, kliniska 

prövningar, biobankssamarbete och konsekvenserna för klinisk forskning av utflytt av vård 

från sjukhusen och forskning i primärvården. Forskningsrådet återupptar diskussionen kring 

det fortsatta arbetet inom dessa frågor vid kommande sammanträden. Avslutningsvis lyfter 

Marie Arsenian-Henriksson frågan om en möjlig strategidag under vårterminen.  

 

§ 13 Information om mötestider vårterminen 2025 

Forskningsrådets sammanträden kommer under våren att vara fysiska.  

Mötestider för våren 2025 blir:  

− Torsdag 13 februari kl. 8-10 

− Tisdag 11 mars kl. 15-17  

− Torsdag 15 maj kl. 15-17 

− Tisdag 17 juni kl. 14-17 

 

§ 14 Information från KI och Region Stockholm  

Ärendet bordläggs på grund av tidsbrist. 

 

§ 15 Övriga frågor 

Inga övriga frågor.  

 

§ 16 Anmälningsärenden 

Följande protokoll läggs till handlingarna.  

a. Utbildningsrådet, 2024-10-17 

b. Ledningsgruppen KI-Region Stockholm, 2024-11-05 

c. Ordförandebeslut sakkunniggruppen 

 

 

 

 

Vid protokollet  

Kristin Blidberg 

 

 

Protokollet justeras 

 

 

Olof Akre     Marie Arsenian-Henriksson

      

 


	FR Protokoll 24-01-09
	FR Protokoll 24-02-08
	FR Protokoll 24-03-14
	§ 1 Mötets öppnande.

	FR Protokoll 24-04-16
	FR Protokoll 24-05-13
	§ 1 Mötets öppnande.

	FR Protokoll 24-06-17
	FR Protokoll 24-09-06
	FR protokoll 24-10-14
	§ 1 Mötets öppnande.

	FR Protokoll 24-11-12
	FR Protokoll 24-12-02



